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KEEPEN 
ALS EEN
BAAS

Meer info en aanmelden: drijver.com

WIL JIJ KOMEND SEIZOEN DE BESTE KEEPER 
WORDEN DIE JIJ KUNT ZIJN? SCHRIJF JE IN EN
WEES VERZEKERD VAN  TOPTRAININGEN VAN DE
ALLERBESTE TRAINERS. JOIN THE GOALIE CLUB!

Extra training, extra aandacht en extra veel leren. Dat is wat de Drijver Goalie Academy jou
biedt. “Bij ons kun je elke week groeien als keeper en met meer vertrouwen in de goal
staan”, vertelt Martijn Drijver. Kortom, leer keepen als een baas! 
“We gaan hard werken, maar vooral ook veel plezier maken. Zweten, lachen en leren! 
We kijken ernaar uit om samen met jou aan de slag te gaan.”

WAT KUN JE VERWACHTEN?
• Je traint samen met gemotiveerde keepers van andere clubs uit de regio. 

Op je eigen niveau, in een klein groepje. Alle niveaus zijn welkom!
• De trainingen staan onder leiding van toptrainers, persoonlijk opgeleid door 

Goalie Guru Martijn Drijver. 
• Techniek, tactiek, fysiek, mentaal: alles komt aan bod. 

Zo word jij een sterkere, snellere en slimmere keeper!
• Alle trainers zijn positief en opbouwend, zodat je met nog meer plezier 

en zelfvertrouwen in het doel staat.

Ben jij een enthousiaste goalie
tussen de 10 en 18 jaar en op
zoek naar elke week een 
toptraining? 
Dan is de keepersschool van 
de Drijver Goalie Academy 
wat voor jou!



Bij onze sport gaat de aandacht
vaak uit naar de Oranjeteams. Te-
recht, want zowel de Nederland-
se dames als de heren behoren
tot de wereldtop. En met de
Olympische Spelen van 2024 in
het vooruitzicht, wacht een heer-
lijke zomer met hopelijk een Gou-
den randje.  

VERENIGINGEN
Maar hockey is natuurlijk veel
meer dan alleen de absolute top.
Vrijwel iedere dag rolt de bal op
de velden of in de sporthallen.
Daarbij spelen verenigingen een

grote rol. Inclusief hun leden, be-
sturen en vrijwilligers. Zonder
deze verenigingen zou de KNHB
nooit zo'n grote en levendige
bond zijn geweest. 

PARAHOCKEY
Dit geldt ook voor verenigingen
die ParaHockey aanbieden. In
welke vorm dan ook. G-hockey,
LG-hockey, E-hockey, H-Hockey of
in een mix. Clubs waar je niet al-
leen sport, maar ook nieuwe
mensen leert kennen, vrienden
maakt en vooral samen veel ple-
zier hebt. 

Daarbij maakt het niet uit hoe je
de sport beoefent. Op het veld, in
de zaal en of je nu valide of min-
der valide bent. Een beperking
hoeft geen belemmering te zijn
om lekker te hockeyen. Hockey is
voor iedereen. Wie je ook bent en
op welk niveau je speelt of traint. 

NIEUWE SPECIAL
Daarom komen we opnieuw met
een ParaHockey-special. Met aan-

dacht voor clubs, voor spelers en
speelsters en zéker ook voor trai-
ners, coaches, coördinatoren en
vrijwilligers. Want zonder hen zou
hockey niet mogelijk zijn. Ook 
dat brengen wij in dit bijzondere
hockeyseizoen graag naar voren.  

DUBBEL JUBILEUM
Bovendien is er nóg iets te vieren.
Want het is precies 30 jaar gele-
den dat het G-hockey in Neder-

land werd geïntroduceerd. Daar-
mee werd de basis gelegd voor
diverse hockeyvormen die nu
onder de noemer ParaHockey
zijn gevoegd. Een dubbel jubi-
leum dus én een extra gouden
randje.   

Veel leesplezier!  

Powerchairhockey is de interna-

tionale term voor E-hockey.

Team Powerchair Hockey NL be-

staat uit spelers met de leeftijd

tussen 16 en 35 jaar. Allen

maken door hun lichamelijke

beperking gebruik van een elek-

trische rolstoel en hebben de

ambitie de beste te zijn in hun

sport. Maandelijks komt het

Oranjeteam bijeen om te trai-

nen met maar één doel; nog

beter worden. 
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In 2024 wordt het Europees Kam-
pioenschap Powerchairhockey
gespeeld in Denemarken. Als re-
gerend titelhouder behoort Team
PCH NL tot de topfavorieten.
Evenals gastland Denemarken
waarmee Nederland nog een ap-
peltje heeft te schillen. Vorig jaar
verloor Oranje op het WK in een
zinderende finale namelijk van
Denemarken. En dus is TeamNL
gebrand op revanche.

TOPTRAJECT
Het EK 2024 in Denemarken is
daarvoor een uitgelezen kans.
Het Oranjeteam is inmiddels
volop begonnen met de voorbe-
reidingen voor het EK. De trainin-

gen zijn gestart, de staf is uitge-
breid en er is een nieuw logo en
een nieuwe website gelanceerd.
Een toptraject dus. Dit alles met
het doel de Europese titel in 2024
met succes te verdedigen.  

DONEREN!
Helaas is er nog één obstakel: de
financiën. Aangezien Powerchair-
hockey (nog) geen paralympische
sport is, ontvangt Team PCH NL
geen geld van de KNHB. Het
Oranjeteam moet EK-deelname

dus zelf bekostigen. Daarom is
het team druk op zoek naar
sponsoren en donateurs. En ie-
dereen die dat wil, kan een steen-
tje bijdragen. 

Doneren kan al met een klein be-
drag. Iedere bijdrage is welkom.
Dit kan heel eenvoudig via
www.powerchairhockey.nl. 
Je donatie gaar direct naar Team
PCH NL. Doe dus ook mee en
help Team PCH NL naar de Euro-
pese titel! 

Het seizoen 2023/2024 is een bijzondere jaargang
voor het Nederlandse hockey. De KNHB vierde in
oktober namelijk de 125e verjaardag en die mijlpaal
wordt groots gevierd. Het gehele seizoen zijn er activi-
teiten en overal wappert de speciale jubileumvlag. Op
die manier vieren we samen onze sport: hockey.

Een seizoen 
met een 
Gouden randje

Nederland behoort al vele
jaren bij de wereldtop in
het Powerchairhockey. In
het verleden behaalde
Team Powerchair Hockey
NL al twee keer de
wereldtitel en werd vier
maal Europees kampioen.
Daar zou het team heel
graag nóg een EK-titel aan
willen toevoegen. Die kans
is er in 2024. Maar er is
nog één obstakel. 

POWERCHAIRHOCKEY

Help PCH NL naar de Europese titelDe Hockeykrant ParaHockey-special

is een uitgave van de Hockeykrant.
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Het EuroHockey ID Championship
2023, oftewel het EK ParaHockey,
kende dit jaar een andere opzet
dan de voorgaande edities. Voor-
heen nam Nederland vaak met
twee teams deel, die doorgaans in
verschillende klasses speelden.
Bijvoorbeeld in de Champions
Poule en in de Trophy Poule. Nu
mocht er maar één team worden
afgevaardigd.

ONTWIKKELING
Deze wijziging komt voort uit de
nieuwe regels van de Europese
Hockeybond (EHF). “Sinds dit jaar
wordt bij het EuroHockey ID
Championship dezelfde opzet ge-

hanteerd als het 'gewone' EK,”
verduidelijkt Marlène Döderlein
de Win, teammanager van het Pa-
raHockey NL-team. “Dus per deel-
nemend land één team waarin de
beste spelers hockeyen.”

“Daaraan zie je dat niet alleen Pa-
raHockey een sport in ontwikke-
ling is, maar het EK ook. Het
wordt steeds groter en professio-
neler. Vorig jaar liep alles en ie-
dereen nog door elkaar. Nu had-
den ook wij een spelersarea met
alleen toegang voor de teams, een
mixed-zone en allerlei andere faci-
liteiten. Echt een EK-bubbel dus.”

VOORBEREIDING
In de aanloop naar het toernooi
kende Nederland een korte en
lastige voorbereiding. In de eerste
plaats omdat het EK ParaHockey

2021 vanwege de coronapande-
mie een jaar werd opgeschoven.
Het toernooi werd uiteindelijk in
juli 2022 in Amstelveen gespeeld.
Vervolgens startte al snel het
voorbereidingstraject voor het EK
2023. 

“Daar zijn we in oktober mee be-
gonnen, maar helaas zat het weer
behoorlijk tegen,” weet Marlène.
“Op de centrale trainingen heb-
ben we alles meegemaakt. Veel
regen, kou en af en toe zelfs
sneeuw. Daardoor konden wij pas
later aan het team bouwen en dat
is voor een EK niet bevorderlijk.
Zeker niet nu de voorbereidings-

tijd al een stuk korter was. Nor-
maal gesproken kun je anderhalf
jaar naar zo'n toernooi toewerken,
maar dat was nu niet mogelijk.”

RESULTATEN
Uiteindelijk ontstond de definitie-
ve selectie van 6 spelers en 3
speelsters. Op zondag 20 augus-
tus reisde het team samen met
coaches en begeleiders naar Mön-
chengladbach. De volgende dag
wachtte meteen de kraker tegen
het sterke Italië. Ondanks prima
spel bleek Italië met 1-3 te sterk.
Daarna verloor Oranje nipt van
België, pakte een punt tegen
Duitsland en noteerde tegen Por-
tugal de eerste winst. 

De goede lijn kon de dag erna he-
laas niet worden doorgetrokken.
De duels tegen Spanje, Portugal,

België en Italië leverden geen
punten op. Dit werd echter ruim-
schoots goed gemaakt op de
derde dag met een klinkende 7-3
zege op Tsjechië. Het toernooi
werd afgesloten met de medaille-
ceremonie, een barbecue en een
eindfeest. 

ONTWIKKELING
Nederland verliet het EK met een
vijfde plaats. Iets lager dan waar
vooraf op was gehoopt. “Toch
kunnen we ook trots zijn,” stelt
Marlène. “Er stond echt een hecht
en sterk team dat voor iedere bal
heeft gestreden. Daar hebben we
bij de evaluatie ook de nadruk op-
gelegd. Natuurlijk is er ook over
teleurstelling gesproken en hoe
iedereen dat heeft ervaren. Dit
zijn belangrijke zaken voor per-
soonlijke ontwikkeling en groei die
de spelers ook in het dagelijks
leven verder helpen. Wat dat be-
treft was het een heel leerzaam
toernooi.”

BREDE GROEP
Inmiddels staat de focus alweer
op het EK 2025. In januari/februari
start het voorbereidingstraject.
“Dat gaan met een brede groep
doen waarbij iedereen de kans
krijgt om zich te laten zien. Verge-
lijk het maar met de trainings-
groepen bij de Oranjedames en -
heren,” legt Marlène uit. “Om dit
te realiseren, zijn wij nog wel op

zoek naar extra trainers. Want als
er meer spelers zijn, moet je ook
de begeleidingsstaf uitbreiden.”

STAP ZETTEN
Met deze nieuwe opzet wil het Pa-
raHockey NL-team weer een stap
maken. Dit is ook nodig aangezien
het Europese niveau de laatste
jaren behoorlijk omhoog is ge-
gaan. “De top wordt steeds breder
en diverse landen spelen serieus
goed hockey. Ook door de tijd en
energie die erin wordt gestoken.
Een team als Italië traint bijvoor-
beeld het hele jaar samen en ook
in België, dat dé verrassing was
van het EK, wordt structureel ge-
werkt en getraind.”

“Wij doen daar niet veel voor
onder. Op het EK waren de mar-
ges klein. Maar om aan te haken,
is het wel belangrijk dat ook wij
weer een stapje zetten. Dat is een
mooie uitdaging. Wij gaan dan
ook met heel veel energie en ple-
zier richting 2025.”

ParaHockey NL-team

'Vol energie op 
weg naar 2025'

UTRECHT - Met twee gouden medailles was het EK
2023 uitermate succesvol voor de Nederlandse hockey-
teams. Zowel de Oranjedames als de -heren behaalden
in Duitsland de Europese titel. Maar vergeet ook het
ParaHockey NL-team niet. Op het EuroHockey ID
Championship in Mönchengladbach liet de ploeg prima
hockey zien en streed als een hecht team voor iedere
bal. Dit leverde weliswaar geen medaille op, maar uit-
eindelijk wél trotse spelers, coaches en begeleiders. 

Op het EuroHockey ID Cham-
pionship werd gespeeld in
zestallen. De selectie van het
ParaHockey NL-team be-
stond uit 6 spelers en drie
speelsters. Deze mix is ook
noodzakelijk aangezien de
EHF-regels voorschrijven dat
er per team in iedere wed-
strijd minimaal één speelster
op het veld moet staan. 

“Dat mag een keepster zijn of
een veldspeelster. Zolang het
minimale aantal wordt ge-
haald,” legt Marlène uit.
“Daarom hebben wij ook de
keuze gemaakt om drie
speelsters te selecteren.
Want mocht er iemand ge-
blesseerd raken, hebben we
altijd een extra optie. Overi-
gens heb je ook gewoon een
selectie van 9 hockeyers
nodig. Want met meerdere
wedstrijden op één dag is de
fysieke belasting best pittig.”
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Dat Jeroen die vraag opwierp,
kwam niet uit de lucht vallen. Als
voormalig TC-lid liep hij al een tijd-
je met het idee rond. “Vooral
omdat HCY een club is die meer is
dan alleen hockey. Dat zie je over-
al in terug,” zegt Jeroen. “Iedereen
doet mee, is betrokken en werkt
samen. Dit maakt het ook leuk.
Toch vond ik dat wij nog wel een
stapje konden maken. Want als je
een club bent die écht iedereen de
mogelijkheid wil bieden om te
sporten, dan hoort G-hockey daar
natuurlijk ook bij.” 

PLAN
En dus stelde Jeroen de bewuste
vraag op een gezellige zondagmid-
dag. “Iedereen was meteen en-

thousiast. We zijn rond de tafel
gaan zitten en kwamen uiteindelijk
tot de conclusie: 'dit moeten we
doen'. Vervolgens hebben we ad-
vies ingewonnen bij clubs als Zoe-
termeer en Hudito en een plan
van aanpak gemaakt. Daarmee
ben ik samen met mijn maatje Jack
naar het bestuur gestapt en wij
kregen al snel akkoord.”

CLINICS
Om spelers te werven organiseer-
de de club in het najaar van 2022
twee kennismakingsclinics. “Daar
kwamen 10 spelers op af,” weet Je-
roen. “Dat was best een mooi aan-
tal en het was een geweldige mid-
dag. Eén speler wilde meteen lid
worden. Diverse anderen vonden

het ook leuk, maar zij besloten het
eerst nog even aan te kijken. Daar-
op zijn we verder gaan zoeken
naar andere manieren om het G-
hockey bij HCY onder de aandacht
te brengen.”

ALLES GEREGELD
In die zoektocht werd geflyerd, de
club stond op een beurs voor
mensen met een beperking en ook
werden diverse instanties bena-
derd. “Helaas zonder al te veel
aanmeldingen en dat is jammer,”
zegt Jeroen. “Vooral omdat we er
helemaal klaar voor zijn. Alles is

geregeld, we hebben sponsoring,
voldoende trainers en vrijwilligers
en iedereen staat te springen om
mee te helpen. Bovendien kunnen
spelers via de Ooiervaarspas bijna
gratis lid worden.”

LANGE ADEM
Ondanks de enigszins moeizame
start zet HCY met onverminderd
enthousiasme door. “Dat advies
krijgen wij ook van andere clubs.
We horen overal dat het een zaak
is van lange adem en blijven dus
bezig. Na de winterstop worden
weer clinics georganiseerd, er

komt een flyeractie en we spreken
met allerlei partijen.”

“In dat opzicht pakken we het dus
nog groter aan. En zodra wij een
paar spelers hebben die structu-
reel willen hockeyen, starten ook
de wekelijke trainingen. Het hoeft
echt geen heel team te zijn, maar
met wat meer mensen wordt het
wél leuker en gezelliger om te hoc-
keyen. Dat weten wij bij HCY alles
van!”   
Kijk voor meer informatie
op hcypenburg.nl of mail naar
ghockey@hcypenburg.nl.

Jarenlang draaide Marijke Piekar
het G-hockey van Westland
samen met Loek Versteeg. Hij be-
sloot deze zomer te stoppen als
trainer van het team. Gelukkig
hoefde Marijke niet lang te wach-
ten op vervanging. De pas 17-jari-
ge Danilo, de zoon van een be-
stuurslid van Westland, staat dit
seizoen met het G-team op het
veld. 

PAST PERFECT
Marijke is dolgelukkig met de
komst van de jonge trainer. 
“Danilo speelt bij de JO18-1 van
Westland. Hij volgt een opleiding
Sport en Bewegen, gericht op de

doelgroep. Het past dus perfect.
Hij vindt het superleuk om te
doen en andersom vinden de
spelers het geweldig om training
van hem te krijgen.”

INBRENG
De trainingsopbouw is onder Da-
nilo een stuk professioneler ge-
worden, merkt Marijke. “Hij
neemt dat mee vanuit zijn eigen
trainingen. Hij heeft een ontzet-
tend leuke inbreng. Soms gaat
het net wat te snel, maar dan
past hij het gewoon weer aan. De
ene week doet hij de training, de
andere week doe ik het. Dat
werkt prima.”

Marijke weet als geen ander dat
de spelers de inbreng van Danilo
waarderen. Niet alleen staat ze
zelf veel met de hockeyers op het
veld. Haar kinderen Patrizia en
Damian en neef Sebas zitten
allen in het G-team en hebben
het nog steeds enorm naar hun
zin. 

KRAPPE SELECTIE
Het G-team van Westland bestaat
momenteel uit negen leden. Eén
van de spelers is geblesseerd,
waardoor het team tijdens wed-
strijden in de 8-tallencompetitie
geen wisselmogelijkheden heeft.

“Het is daarom belangrijk dat de
spelers elkaar strak aanspelen,
zodat ze zo weinig mogelijk hoe-
ven te lopen,” zegt Marijke. “Daar
zijn we nu heel erg mee bezig.”

WERVEN
Uiteraard hoopt Marijke dat er
snel nieuwe aanwas komt, zodat
het team kan blijven deelnemen
aan de competitie en er ook wis-
selmogelijkheden zijn. “Zo'n klei-
ne selectie is natuurlijk wel een
beetje lastig. Ik heb daarom bij
het bestuur neergelegd dat er
nieuwe leden geworven moeten
worden. Hopelijk werpt dat z'n

vruchten af en kunnen we snel
nieuwe hockeyers verwelkomen.”

SHOOT-OUTS
Ondertussen blijft Westland met
de krappe selectie fanatiek trai-
nen. Binnenkort zal het team flink
gaan oefenen op shoot-outs. Na
de winter start namelijk een pilot
waarbij de strafcorner wordt ver-
vangen voor een shoot-out. Een
goed plan en welkome aanpas-
sing van de regels, denkt Marijke.
“Bovendien is dat gedoe met die
maskers soms best lastig. We zijn
die tas waar ze inzitten namelijk
nu alweer kwijt.”

NAALWIJK - Marijke Piekar is al jaren verbonden aan
het G-team van Westland. Sinds de zomer wordt ze
geholpen door de enthousiaste 17-jarige Danilo die de
trainingen voor zijn rekening neemt. Onder leiding van
de nieuwe trainer worden goede stappen gemaakt. 

Enthousiaste 
trainers, maar 
een krappe 
selectie

DEN HAAG - 'Wordt het niet hoog tijd dat wij als typische
familieclub ook G-hockey gaan aanbieden?' Die vraag
stelde Jeroen Bongers vorig jaar tijdens de 'derde helft' van
een gezellige zondagmiddag in het clubhuis van HC Ypen-
burg. Het leidde meteen tot mooie gesprekken, veel
enthousiasme en de nodige plannen.

Ypenburg zoekt
G-hockeyers

HC YPENBURG



Wijkermeerweg 45A 
1948 NT Beverwijk 
Tel.: 0251-210890
contact@jamesautoservicebeverwijk.nl
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Teammanager Leonieke Breunis is
al sinds de start van het G-hockey
op Schiedam, zeven jaar geleden,
bij het team betrokken. Ook voor
haar was het spannend toen er
vorig seizoen werd begonnen met
competitiehockey. “Alles waarvan
ik vooraf dacht: gaat dit wel goed,
ging goed. Het werd een geweldig
jaar.”

NIET TE MOEILIJK
Leonieke, kinderarts in opleiding,
speelde jarenlang in Dames 1 van
Schiedam. Tegenwoordig hockeyt
zij bij de veterinnen. De inzet
voor het G-hockey is voor haar

vanzelfsprekend. “Ik vind het be-
langrijk dat alle kinderen kunnen
sporten. Daarbij moet je G-hoc-
keyers niet zien als afwijkend of
beperkt. Het zijn normale men-
sen die dezelfde dingen willen als
alle anderen, maar net enkele
aanpassingen nodig hebben. Je
moet niet te moeilijk doen over
G-hockey.”

ENTHOUSIASME
Natuurlijk vraagt ook Leonieke zich
weleens af waar ze aan begonnen
is. Bijvoorbeeld als zij zich na een
drukke werkweek op een vroege
zaterdagochtend op de club meldt

voor een wedstrijd van het G-
team. “Maar de spelers zijn zo en-
thousiast en iedereen is zo dank-
baar. Dan weet ik direct weer
waarom ik het doe.”

COMPETITIE
In de afgelopen jaren groeide het
G-hockey op Schiedam niet alleen
gestaag verder; er werd ook echt
goed gehockeyd. De wens om aan
de competitie deel te nemen werd
dan ook steeds nadrukkelijker. En
dus schreef Schiedam zich vorig
seizoen in met een team. Het werd
een groot succes. Schiedam G1
kroonde zich in het debuutseizoen
direct tot kampioen.

KAMPIOENSFEEST
“Ik had toch wel een brok in mijn
keel,” herinnert Leonieke zich het
kampioensduel. “Het was een ge-
weldige dag. Broertjes en zusjes
van de spelers stonden langs de
lijn, er waren speciale kampioen-
shirtjes gedrukt en een moeder
had lekkere cakejes gemaakt met
het clublogo en een beker erop.
Alles was perfect”

De meeste teamleden waren zich
bewust van een mogelijke titel.
“Een wat oudere speler van het
team had op Facebook geschreven
dat het de wedstijd van zijn leven
was.”

TROTS
Het kampioenschap was in de eer-
ste plaats een prachtige prestatie
van de spelers en speelsters van
Schiedam G1. En tegelijk ook een
bekroning voor de vrijwilligers die
al jarenlang veel tijd en energie in
het team steken. Het maakt Leo-
nieke trots. 

“Maar die trots voelde ik ook toen
een meisje vanuit ons team naar
een regulier hockeyteam overstap-
te. En ook toen onze beste speel-
ster aangaf dat zij bij Hudito mee
wilde trainen. Ik ben heel trots dat
wij dat voor haar hebben kunnen
regelen.”

Eén van die vrijwilligers is Moniek
van Iersel. Vorig jaar vertrok een
coördinator van het G-team,
waarna Moniek besloot het stokje
over te nemen.  “Ik zag een op-
roep op de socials,” vertelt ze.
“De club was op zoek naar men-
sen. Ik heb mij aangemeld en ben
nu samen met Marleen en Jelleke
coördinator van het G-hockey.”

STEENTJE BIJDRAGEN
Zelf hockeyt Moniek niet bij
Overbos. Ze speelde twee jaar
trimhockey, maar zei daarna de
sport weer vaarwel. Haar kinde-
ren hockeyen nog wel op de
club. “Ik ben een echte hockey-
moeder,” lacht Moniek die werk-
zaam is als docent in het voorge-
zet onderwijs. “Ik zie daar veel
kinderen met een 'rugzakje' en

ben dus zijdelings bij de doel-
groep betrokken. Het is fijn dat
dat er initiatieven worden geno-
men voor jongeren met een be-
perking. Ik vond dat ik mijn
steentje bij moest dragen. En ik
ben heel blij dat ik nu ook iets
voor het G-team kan betekenen.”

VELE VRIJWILLIGERS
Moniek is op Overbos niet de
enige die zich inzet voor het G-
hockey. Binnen de club kan het
team rekenen op veel enthou-
siaste support. “Er zijn drie jeugd-
spelers die training geven, Tijn en
Olivier doen het al vanaf het
begin en Kick, wiens zusje in het
G-team speelt, helpt ook vaak
mee. Net als zijn moeder Vera. En
dan heb je ook nog Ruud die als
spelbegeleider bij het team be-

trokken is,” somt Van Moniek op. 
Kortom, er zijn heel veel mensen
bij het G-team betrokken. “Dat is
wel zo fijn, want daardoor is er
ook ruimte om elkaar af te wisse-
len.” En dat is nodig, want het G-
team is zeer actief. Iedere woens-
dag wordt er getraind en op
zaterdag speelt het team een
competitiewedstrijd. Als er geen
wedstrijd op het programma
staat, melden de leden zich voor
een training. 

KAMPIOEN
De vele uren die het team en de
vrijwilligers in de sport steken,
betaalde zich het afgelopen sei-
zoen uit. Het G-team werd onge-
slagen kampioen. De titel werd
uitgebreid gevierd. Op de wed-
strijddag hingen er talloze span-
doeken en na het behalen van
het kampioenschap was er taart
en muziek. “De spelers waren er
heel erg mee bezig. De hele club
was ervan op de hoogte. Voor

velen was dit een onvergetelijke
dag,” aldus Moniek. 

SPEKTAKELSTUK
Dit seizoen loopt het vooralsnog
iets stroever. Na een gelijkspel
tegen HBS (1-1) werd in een spek-
takelstuk met 7-8 verloren van Hi-
salis. “Het was even geleden dat ze
een wedstrijd hadden verloren,
maar gelukkig gingen de spelers er
allemaal goed mee om. Ze weten
ook: je kunt niet alles winnen.”

BEVERWIJK - Bij BHC Overbos wordt al 11 jaar G-hockey
gespeeld. Wat begon met zes spelers is uitgegroeid tot
een team van 14 enthousiaste hockeyers, die dankzij
vele vrijwilligers twee keer per week op het veld kun-
nen staan. 

Kampioensteam 
draait op 
vrijwilligers

SCHIEDAM - Na jarenlang intensief trainen startte het
G-team van HC Schiedam in september 2022 met com-
petitiehockey. Het werd een seizoen om niet snel te
vergeten. Het team maakte een geweldig debuut en
werd meteen ongeslagen kampioen. 

Schiedam 
debuteert met
onvergetelijk
kampioenschap

HC SCHIEDAM



Zaan Advocaten

Westzijde 318, 

1506 GJ Zaandam

075 631 31 21

075 303 00 10

www.zaanadvocaten.nl

Zaan Advocaten is een zeer ervaren, hecht en betrouwbaar team met een nuchtere eigen-

tijdse kijk op juridische zaken. Al ruim 30 jaar bieden wij concrete juridische hulp aan zowel

(startende) ondernemers (mkb, zzp) als aan particulieren. Onze gedreven vakspecialisten

onderscheiden zich door hun duidelijke en praktische werkwijze in combinatie met kennis

en gezond verstand. We kennen alle haken en ogen van het vak en hebben snel zicht op de

mogelijkheden en kansen, een groot voordeel dat onze brede en jarenlange ervaring biedt.

Meer weten? Maak een afspraak voor een gesprek.

Westzijde 318A
1506 GJ Zaandam
075 61 77 952
www.hoenderdos.nl



PARAHOCKEY KRANT 2023DE KRAAIEN 11

Pinoké speelt in een poule met
Bloemendaal G2, Castricum G2 en
Myra G2. “We hebben nu twee
competitiewedstrijden gespeeld,”
zegt Corinne Noordhoek, één van
de oprichters van de G-tak van Pi-
noké en moeder van speelster
Puck. “Het was ontzettend leuk.
We hebben wel twee keer verlo-
ren, maar de spelers hadden er
ontzettend veel plezier in.”

VIJF NIEUWE SPELERS
Het competitiedebuut van Pinoké
werd mogelijk door de komst van
5 aanwinsten die het team in de
zomer kwamen versterken. Hier-
door zijn er voldoende spelers om

deel te nemen aan de 6-tallen
competitie. 

Om die nieuwe spelers te werven,
werd een toffe campagne opgezet.
“We hebben flyers uitgedeeld en
één van de moeders van een
teamlid had een waanzinnige tekst
geschreven voor op de socials,”
vertelt Corinne. “Dit leverde ons
uiteindelijk vijf nieuwe leden op.
Daar waren we natuurlijk ontzet-
tend blij mee.” 

ENTHOUSIASTE OUDERS
Het waren voornamelijk de ouders
die zelf aan de slag gingen om
nieuwe leden te werven. “De ou-

ders moeten enthousiast zijn om
tot zoiets te komen. En bij ons is
dat geval. Iedereen vindt het fan-
tastisch om iets voor het team te
doen. Dat scheelt enorm. Ook
langs de lijn zijn ze enthousiast. Ze
vinden het net zo leuk als de kin-
deren op het veld.”

THUIS OP DE CLUB
Als coördinator is Corinne het aan-
spreekpunt voor de ouders en bege-
leidt ze het team waar nodig. Dat
doet ze niet alleen. “Ik heb het opge-

zet met Gwen en Wouter. De coach
is Elise. Zij was de gymdocent van
mijn dochter. Ik heb haar gevraagd
of ze dit wilde doen. Je moet je 'krui-
wagens' gebruiken en niet schro-
men om iets te vragen. Mensen zijn
vaak echt wel bereid om iets te
doen. Het is heel fijn dat deze kinde-
ren nu terechtkunnen bij Pinoké. Ze
voelen zich thuis op de club.”

BEKENDHEID
De coördinatoren rondom het G-
Powerteam doen er alles aan om

het team ook echt onderdeel van
de club te laten zijn. “Vooral Gwen
trekt daar heel hard aan. We heb-
ben Myra als voorbeeld. Daar be-
staat de G-hockeytak al heel lang.
Wij hebben nog stappen te zetten,
maar het gaat de goede kant op.
We hebben leden opgeroepen om
eens te komen kijken en onlangs
heeft Jesse Mahieu, de coach van
Heren 1, een gasttraining gegeven.
Zo proberen we de bekendheid
binnen de club te vergroten. Dat
verdient het team ook.”

De G-hockeyafdeling van De Kraai-
en werd in 2014 opgestart op ini-
tiatief van Bo Willemse.  
Zij had een broertje met een be-
perking voor wie er op dat mo-
ment geen plaats was bij de club. 
Daarom schreef de scholiere een
stuk over aangepast sporten bij De
Kraaien. Het bleek de aanzet tot
het oprichten van de G-hockeytak. 

TRAINER, COACH EN BEGELEIDER
Vivian Groen is vanaf de start bij
het G-hockey betrokken. Tegen-
woordig is zij trainer, coach en be-
geleider. “Ik zag een oproepje
voorbijkomen op de site van De
Kraaien. Ik hockeyde op dat mo-
ment bij de trimmers en ben leer-
kracht in het speciaal onderwijs. Ik
wilde bovendien ook wel wat vrij-
willigerswerk gaan doen. Zo is het
ontstaan.”

TRAININGEN
Het G-team van De Kraaien traint
twee keer per week. Vivian neemt
de ene training voor haar reke-
ning. De andere training wordt
verzorgd door Lincy, een speelster
uit de A-junioren. Vorig seizoen
waren er nog twee jongens uit de
A's die het G-team trainden. Op
zaterdag en tijdens de competitie-
wedstrijden staat vrijwilligster Na-
tali samen met Vivian langs de lijn. 

VERLOOP
Nog niet zo lang geleden telde
de groep 10 enthousiaste hoc-

keyers. Inmiddels is het aantal
geslonken naar zes. “Er zit altijd
wat verloop in,” weet Vivian. “On-
langs is er een meisje verhuisd
en we hadden twee broertjes
van wie de een hockey niet zo
leuk meer vond. Daardoor werd
het voor de ander ook lastiger
om te blijven spelen. In de
zomer hebben we er gelukkig
ook weer een nieuwe speler bij-
gekregen.”

CAMPAGNE
Om de groep weer op volle
sterkte te brengen, gaat de club

actief op zoek naar nieuwe spe-
lers en speelsters. “Het zou
zonde zijn als het G-hockey bij
De Kraaien stopt. Daarom gaan
we weer campagnevoeren en
scholen en de gemeente bena-
deren. Daarnaast doen we mee
aan een sportdag waar kinderen
met een beperking aanwezig zul-
len zijn.”

MEER DAN WELKOM
Vivian geniet nog altijd van het
G-team. “Het is een leuke, en-
thousiaste groep. We hebben
een meisje met het syndroom

van Down, kinderen met een las-
tige motoriek en een jongetje
met autisme. Ze zitten allemaal
op het speciaal onderwijs en
gaan ontzettend goed met elkaar
om. Nieuwe spelers vinden ze al-
leen maar leuk. Ze zijn superlief
voor elkaar. Iedereen is meer
dan welkom en wordt met open
armen ontvangen.”

Kijk voor meer informatie op
www.dekraaien.nl.

WIJDEWORMER - Bij De
Kraaien wordt al bijna 10
jaar G-hockey gepeeld. Dit
begon ooit met een paar
leden, maar groeide uit tot
een mooie groep van 10
hockeyers. Inmiddels is het
aantal iets afgenomen. De
club is dan ook hard op
zoek naar nieuwe, enthou-
siaste spelers. 

'Iedereen is superlief voor elkaar'

AMSTERDAM - Het G-team van Pinoké, of 'G-Powerteam'
zoals ze het op de club zelf noemen, bestaat pas sinds
2021. Maar in de afgelopen twee jaar zijn grote stappen
gezet. Het team wist maar liefst 10 spelers aan zich te bin-
den. En dit seizoen speelt Pinoké G-Power zelfs voor het
eerst competitie. 

Pinoké met 
5 aanwinsten 
de competitie in

PINOKÉ



‘hoi mam, hoe was jouw dag?’‘hoi mam, hoe was jouw dag?’
Meld je aan via 

de QR-code



PARAHOCKEY KRANT 2023MHC WEESP 13

Het LG-team van Weesp kent een
lange historie die zo'n zestien jaar
geleden begon met een clubje
hockeyers dat overstapte vanuit
Laren. Eén van hen was Marco
Specken, tegenwoordig de gedre-
ven coördinator van het LG-team
van Weesp. 

KEEPEN BIJ LAREN
Als jong ventje begon Specken
met hockey in Laren, waar hij een
plekje vond in het LG-team van de
club. Hij begon er als veldspeler,
maar vanwege een longprobleem
werd hij als keeper geposteerd.
“Als keeper hoef je niet veel te
doen,” zegt Marco. “Als de achter-
hoede goed is tenminste. Dat 
was bij ons vaak het geval. Er zijn
wedstrijden geweest waarin ik het
redelijk rustig had.”

Toch waren er ook genoeg duels
waarin Specken flink aan de bak
moest. “Dat was vooral bij kou en
regen. Dan stonden sommige spe-
lers 'uit'. Op die dagen kreeg ik
het druk,” lacht Marco. “Dat wist ik
vaak 's ochtends al, als ik uit het
raam tuurde om te kijken wat
voor weer het was. Was het koud
of regende het, dan was het dui-
delijk dat ik flink wat te doen had
op doel.”

OVERSTAP NAAR WEESP
Na enkele jaren bij Laren raakte
het team in onmin met enkele ou-
ders op de club. En dus besloot
het complete LG-team over te

stappen naar Weesp en daar ver-
der te gaan. Jarenlang ging het uit-
stekend en werd er door een
grote groep fanatiek gehockeyd.

FLINKE UITTOCHT
Maar de laatste jaren is het LG-
team van Weesp behoorlijk uitge-
dund. Ook Specken moest na tien
jaar hockeyen noodgedwongen
zijn stick opbergen. “Mijn lichaam
kon het steeds minder goed aan.
Door meerdere longontstekingen
heb ik een flink jasje uitgedaan. Ik
zit nu aan een zuurstofapparaat.
Zonder dat apparaat krijg ik geen
lucht als ik loop.”

Behalve Marco was er nog aantal
spelers dat door fysieke proble-
men niet verder kon. “Sommige
spelers hadden progressieve ziek-
tes, zoals MS. Voor hen werd het
steeds moeilijker om te spelen. In-
eens ging het heel snel en haakte
de een na de ander af. We wisten
wat het ziektebeeld van de spelers
was en dat dit kon gebeuren. Toch
was het voor velen heel zwaar om
dat te zien gebeuren.”

NOG MAAR TWEE SPELERS 
Door de grote groep afvallers, be-
staat het LG-team van MHC
Weesp tegenwoordig nog maar uit
twee spelers: Frank en Rens. Het
duo is nog wel lid van Weesp,
maar speelt op andere plekken.
Rens traint en speelt in Almere,
Frank heeft onderdak gevonden
bij Kampong in Utrecht. 

“We hebben ze als het ware uitge-
leend,” legt Marco uit. “Voor mij
valt er daardoor eigenlijk weinig te
coördineren bij Weesp. Wat ik nu
doe is het op en neer rijden van
Rens naar Almere.”

SPELERS LOKKEN 
Maar de ritjes naar Almere is niet
het enige dat de coördinator doet.
Marco doet er namelijk alles aan
om LG-hockeyers naar Weesp te
lokken. “Via social media post ik
berichten en kort geleden ston-
den we met een verhaal in een lo-
kale krant van Amsterdam. Onze
droom blijft nog steeds een terug-
keer van een volwaardig LG-team
bij Weesp.”

SAMENWERKING ALMERE
Een jaar geleden werd gepro-
beerd om in samenwerking met
Almeerse een hockeywedstrijd te
organiseren, maar dat viel in het
water. Op het laatste moment
haakten spelers om wisselende
redenen af. Toch ontstond er ook
iets moois uit het avontuurtje.
“Met Almere hebben we een af-
spraak staan dat wij G-spelers
naar hun club doorverwijzen en zij
op hun beurt LG-spelers naar
Weesp sturen. Zo hopen we van
elkaar te profiteren.”

ZOEKTOCHT GAAT DOOR
Marco Specken blijft zich ondanks
enkele teleurstellingen keihard in-
zetten voor de komst van LG-spe-
lers. “Ik kan me niet voorstellen
dat er maar zo weinig mensen zijn
met een lichamelijke beperking
die willen hockeyen.”

“Ik denk namelijk dat er ook veel
mensen zijn die ooit in het regu-
liere hockey hebben gespeeld,
maar door ziekte of een ongeval
daar niet meer aan kunnen deel-

nemen. Terwijl ze hun sport nog
wel graag willen beoefenen. Dat
kan bij ons. Die groep zou ik graag
willen verwelkomen bij Weesp.”

MOET KUNNEN
Specken weet hoe leuk het kan
zijn om deel uit te maken van een
enthousiast LG-team. “Toen wij bij
Weesp een volwaardig team had-
den, was het altijd ontzettend ge-
zellig. Iedereen zat op dezelfde
golflengte en had veel plezier. Ik
kan niet wachten tot Weesp weer
een LG-team heeft. Dat moet toch
ook gewoon kunnen?”

LG-team Weesp op zoek 
naar nieuwe leden

Ooit bestond het LG-team van MHC Weesp uit een grote groep enthousiaste hockey-
ers.  De afgelopen seizoenen liep het ledental helaas hard achteruit. Toch heeft coördi-
nator Marco Specken de hoop nog niet opgegeven. “Mijn droom is dat Weesp weer
een volwaardig LG-team heeft.”

Wil je hockeyen?

Kom naar Weesp!

Heb je een lichamelijke han-
dicap en ben je op zoek naar
een sport die je met anderen
samen kunt doen? Dan zoekt
hockeyclub MHC Weesp jou!

Gezelligheid, onafhankelijk-
heid en een betere conditie.
Dat is waar we naar streven
en dat laten we zien op het
hockeyveld, maar ook daar-
buiten. 

ROLSTOEL GEEN PROBLEEM
Zit je in een rolstoel, maar
kan je wel lopen, dan trekken
wij je eruit om je aan het
werk te zetten. En ook als je
moeilijk loopt, dan proberen
we het beste in jou naar
boven te halen. 

CONTACT
Wil je een keer meedoen?
Kijk op www.mhcweeesp.nl. 
Of neem contact op via: 
lghockey@mhcweesp.nl.
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Esther van der Hoorn is de vaste
coach van het team. Negen jaar
geleden kwam zij via haar zoon
Nick in contact met G-hockey. “Ik
heb zelf nooit gehockeyd, maar na
al die jaren ken ik de regels geluk-
kig wel,” zegt ze lachend. “De
meeste spelers weten zelf heel
goed wat ze moeten doen.”

ANNE
Ook Ramon Knippers had nog
nooit een hockeystick aangeraakt
toen zijn dochter Anne zich bij Hi-
salis aanmeldde. Dat is inmiddels
alweer 18 jaar geleden. Het G-hoc-
key op Hisalis was toen net opge-
start. “Ze zat op zwemmen en
hoorde via-via over het hockey.
Toen zijn we eens gaan kijken.
Anne was direct enthousiast en is
nooit meer weggegaan.” 

KOPPELING 
Waar Esther coach werd van het
team, is Ramon de trainer. De sa-
menwerking verloopt uitstekend.
Esther: “als ik tijdens een wed-
strijd merk dat het overspelen of
schieten niet zo goed gaat, koppel
ik dat weer terug aan Ramon of
de andere trainers. Dan kunnen
zij daar op de trainingen mee aan
de slag.”

GEPASSIONEERDE TRAINERS
Ramon is niet de enige trainer die
wekelijks met het G-team op het
veld staat. Coördinator Maarten
Knaap heeft een grote pool van
trainers tot zijn beschikking. Veel
jeugdleden hebben zich verbon-
den aan het G-team en staan ie-
dere zaterdagochtend, als er geen
wedstrijd wordt gespeeld, met de
hockeyers op het veld. 

“Dat vind ik echt bewonderens-
waardig,” zegt Ramon. “Toen ik die
leeftijd had, ging ik 's avonds stap-
pen. Deze jonge gasten en mei-
den staan iedere zaterdagochtend

met het G-team op het veld. En
dat terwijl ze het ontzettend druk
hebben met hun eigen hockey,
studie en sociale leven. Ze hebben
een bepaalde passie en gedreven-
heid om er iedere zaterdag weer
iets leuks van te maken. Die pas-
sie brengen ze ook over op de
hockeyers. Dat vind ik echt ontzet-
tend mooi.”

BLOEDFANATIEK
Dat Nick en Anne, de kinderen
van Esther en Ramon al jarenlang
verknocht zijn aan het hockey,
zegt iets over de aanpak bij Hisa-
lis. “Nick is ontzettend gegroeid in

het hockey,” zegt zijn moeder
trots. “Hij staat nog iedere zater-
dag te trappelen om naar de club
te gaan. Trainen vindt hij ook al-
tijd leuk. Nick is bovendien bloed-
fanatiek.”

Ramon lacht als hij de woorden
van Esther hoort. “Nick is zeker fa-
natiek. Wat ik enorm kan waarde-
ren is dat hij op trainingen met
heel goede dingen komt. Soms
speel ik zelf ook even mee. Dan
hoor ik wel van hem wat ik anders
moet doen. Dan is hij even de trai-
ner. Dat is wel gaaf hoor. Hij gaat
altijd vol gas en dat is fantastisch.”

GEMÊLEERD GEZELSCHAP
Ondanks het fanatisme van enke-
le spelers, worden nieuwe hockey-
ers, die het spelletje nog niet
machtig zijn, met open armen
ontvangen. “Het is een gemêleerd
gezelschap,” zegt Esther. “We heb-
ben een paar heel goede spelers
en enkelen die het spelletje nog
echt moeten leren, maar ze gaan
heel goed met elkaar om. Dat is
ontzettend leuk om te zien.”

COMPETITIEHOCKEY
Op dit moment bestaat de G-tak
van Hisalis uit 14 hockeyers. Met
één team wordt deelgenomen aan

de zestallencompetitie. Dit seizoen
is Hisalis ingedeeld in een poule
met Almere, HBS en Overbos. 

Iedere wedstrijd kent dezelfde
routine. Na een warming-up
mogen alle spelers nog even op
de keeper schieten. Daarna wor-
den de tegenstanders en de
scheidsrechter begroet en begint
na de yell de wedstrijd. Dit sei-
zoen speelde het team drie com-
petitieduels. De eerste twee wed-
strijden gingen verloren. Maar
begin oktober werd in een gewel-
dig spektakelstuk met 7-8 gewon-
nen van Overbos. 

CLUBONDERDEEL
Het G-team van Hisalis is na 18
jaar hockey een wezenlijk onder-
deel van de club. “We worden
overal in meegenomen,” zegt Es-
ther. “Er wordt door de club geen
onderscheid gemaakt tussen re-
gulier hockey en G-hockey. De
leden hebben bijvoorbeeld prach-
tige trainingspakken gekregen van
sponsoren. En op feestjes, zoals
de seizoenafsluiting of de familie-
dag zijn we er natuurlijk bij. Dan
wordt er rekening gehouden met
de behoeftes van de spelers. Wij
hebben het als G-afdeling ontzet-
tend fijn op de club.”
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LISSE - Hisalis heeft al 18 jaar een G-hockeyteam. Wekelijks staan 14 dolenthousiaste
en superfanatieke hockeyers op het veld. Dat is mede te danken aan een groot aantal
trainers, onder wie ook jeugdspelers van de club. 

Jeugdleden Hisalis 
trainen wekelijks 
met G-hockeyers
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HC Feijenoord begon in 2010. Na
een korte pilotperiode van in-
stuifclinics op het Afrikaander-
plein en op Katendrecht richtte
Paul Veldhuijzen Hockeyclub Fe-
ijenoord op. Op 10 oktober 2010
verrichtte burgemeester Ahmed
Aboutaleb de openingshandeling
en daarmee was Rotterdam een
nieuwe hockeyclub rijker. 

Daarna ging het meteen hard. 
Inmiddels is HC Feijenoord op
Sportpark Olympia uitgegroeid
tot een hockeyclub van bijna 
450 leden.

LEDEN
Dit seizoen telt HC Feijenoord bijna
20 jeugdteams. Bij de club beoefe-
nen kinderen van Rotterdam-Zuid
een sport die voor veel van hen tot
voor kort onbekend of ontoegan-
kelijk was. De hockeysport heeft op
Zuid, met een ledenbestand dat
net zo divers is als de bevolkings-
samenstelling, een heel andere uit-
straling gekregen.

Volwassenen weten HC Feijenoord
inmiddels ook te vinden. HCF heeft
op dit moment twee damesteams
en vier herenteams in de reguliere
(zondag)competitie. Daarnaast zijn
er zo'n 60 trimhockeyers. Zij spelen

met drie teams in de Rijnmond
trimhockeycompetitie.

G- EN LG-HOCKEY
Hockeyclub Feijenoord vindt het be-
langrijk dat iedereen mee kan doen.
Daarom biedt de club ook hockey
aan voor kinderen en jongeren met
een lichte verstandelijke en/of licha-
melijke beperking. Er is inmiddels
een mooie groep van G- en LG-hoc-
keyers die iedere week trainen. De
veldtraining is op vrijdag van 17.00
tot 18.00 uur en is voor kinderen en
jongeren vanaf 8 tot 21 jaar. 

VOOR IEDEREEN
Bij HC Feijenoord is iedereen wel-
kom en er is voldoende plaats
voor meer G- of LG-hockeyers.
Mocht je ouder zijn dan 21 of jon-
ger dan 8 jaar en toch graag wil-
len hockeyen? Bij HC Feijenoord
denken ze altijd mee en de club
kijkt ook naar mogelijke oplossin-
gen.

Zit jij op het (speciaal) basison-
derwijs, praktijkonderwijs, VMBO-
LWOO, ZMLK-onderwijs of ben
je al aan het werk? 

Ben je 8 jaar of ouder en heb je
zin om te sporten met andere
jongeren? Kom dan voor een ken-
nismakingstraining op vrijdagmid-
dag naar Hockeyclub Feijenoord.
Je kunt 3 trainingen volgen voor-
dat je besluit om lid te worden.

INTERESSE?
Als je geïnteresseerd bent en/of
meer informatie wilt, kijk dan op
de website www.hcfeijenoord.nl.
Of stuur een mail naar 
g-hockey@hcfeijenoord.nl. 

Voor H1 was het alweer de twee-
de titel op rij. Een jaar eerder was
het team ongenaakbaar in de
Eerste Klasse. In de Overgangs-
klasse kon Bredius Rollers vervol-
gens moeiteloos mee met het ni-
veau. Sterker nog: het team werd
opnieuw kampioen met een ma-
gistrale voorsprong van dertien
punten op de nummer twee van
de ranglijst. 

ANDERE KOEK
De successen van het eerste team
zijn mede te danken aan Tarik
Salah. De oud-international is trai-
ner én speler van H1. Hij moet er-
voor zorgen dat Bredius Rollers
zich ook in de Hoofdklasse staande
kan houden. “Dat is wel even ande-
re koek,” weet trainer Bert van den
Boogaard. “Zo is het veld in de
Hoofdklasse een stuk groter.”

BILLENKNIJPEN BIJ H2
Waar H1 met twee vingers in de
neus kampioen werd, pakte H2

na een loeispannend competitie-
slot de titel. Op de laatste speel-
dag streed het team met Kam-
pong H2 om de eerste plek.
Kampong speelde die dag drie
duels, Bredius Rollers twee. 

Een van de duels was een onder-
linge wedstrijd die met 5-1 door
Bredius Rollers werd gewonnen.
“Ik dacht eigenlijk dat de titel niet
meer haalbaar zou zijn, maar uit-
eindelijk werden we kampioen op
doelsaldo. We hadden één doel-
punt meer gemaakt dan Kam-
pong. Dat was ongelooflijk,” blikt
Van den Boogaard terug op de
historische dag.

CHALLENGE CUP 
De twee kampioenschappen
waren een absoluut hoogtepunt
van dit jaar. Een ander hoogte-
punt was de organisatie van 
de Challenge Cup, eind oktober.
Tijdens dat toernooi speelden
teams van twee personen tegen

elkaar op een kleiner veld. De
spelregels geven bovendien aan
dat er pas gescoord mag worden
als de bal over de middenlijn is.

Het idee om het toernooi te orga-
niseren kwam van de grond van-
wege de lange periode zonder
competitiehockey. “Tussen sep-
tember en eind november zou-
den we geen wedstrijden spelen,”
vertelt Van den Boogaard. “Dat
vonden we wel erg lang en dus

besloten we de Challenge Cup te
organiseren, zodat er toch nog
serieus zou worden gespeeld.”

SMAAKT NAAR MEER
Het was de eerste keer dat Bre-
dius Rollers het toernooi organi-
seerde en het was direct een
groot succes. “Enkele jaren gele-
den organiseerde de KNHB zo'n
toernooi, deze keer droegen ze
hun steentje bij door de kosten
van de zaalhuur te betalen,” 

vertelt Van den Boogaard. “Bij
ons hadden zich 22 topduo's uit
het hele land aangemeld. Daar
waren we ontzettend blij mee. 
Dit smaakt naar meer.”

Bredius Rollers is onderdeel van
Activiteiten- en Sportvereniging
Bredius. Bij de club spelen drie 
H-teams competitie. 
www.brediusrollers.nl.

WOERDEN - Bredius Rollers heeft een van de meest
succesvolle seizoenen uit de clubhistorie achter de rug.
H1 werd kampioen van de Overgangsklasse. H2 zorgde
voor de kers op de taart door de titel in de Tweede
Klasse te pakken. 

Twee titels in topjaar van Bredius Rollers

ROTTERDAM - HC Feijenoord is een van de jongste hockey-
clubs van Nederland. De vereniging vierde dit seizoen het
12,5-jarig bestaan. Uiteraard met een mooi feest voor jong
en oud en daar was ook alle reden toe. Want sinds de
oprichting zette de club grote stappen. 

HC Feijenoord
biedt ook 
G- en LG-hockey

HC FEIJENOORD
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De overstap van de hockeyers van
KZ naar Cartouche gebeurde in
goed overleg. Een groep oudere
meisjes had de vurige wens om
competitiehockey te spelen. Bij
Cartouche konden ze daarvoor te-
recht. Marjolein Geusebroek, coör-
dinator van het G-team, maakte
met hen de overstap. 

PIEPJONG HOCKEYTEAM
Dit betekende niet het einde van
de Hockeymaatjes, zoals ze het G-
team op KZ noemen. Sterker nog:
een groep jonge hockeyers staat
nog iedere zondagochtend vol en-
thousiasme op het trainingsveld.
De vijf jongens, vanaf de leeftijd
van zeven jaar, trainen onder de
enthousiaste leiding van twee mei-
den uit de B-junioren. 

“Het is geweldig dat ze dat willen
doen,” zegt Ingeborg Hoogendijk,
coördinator van het G-hockey en
moeder van één van de vijf hoc-
keyers. “De meiden worden uiter-
aard begeleid in het trainersvak en
er is nog een ondersteuner aanwe-
zig die kennis heeft van de doel-
groep.”

COMPETITIE ALS HET KAN
Vooralsnog heeft KZ niet het stre-
ven zo snel mogelijk een competi-
tieteam te starten. “Het moet ook
passen bij de spelers”, zegt Inge-
borg. “Het zijn jonge kinderen die
nog niet zo lang hockeyen. Als ze
de behoefte hebben aan competi-
tiehockey kunnen we kijken of het
haalbaar is. In dit stadium ligt het
niet voor de hand. Sommige kin-

deren moeten nog leren samen-
spelen. Bovendien zijn velen best
prikkelgevoelig en heeft niet ieder-
een een enorme competitiedrang.”

ZOEKTOCHT NAAR AANWAS
Op dit moment telt het G-team van
KZ dus vijf jongens. “Het zou na-
tuurlijk ontzettend leuk zijn als 
we ook nog wat meisjes mogen
verwelkomen,” zegt Hoogendijk.
“Wij hopen dat we straks weer 
een wat grotere groep spelers heb-
ben.”

KZ doet er alles aan om tot nieuwe
aanwas te komen. Bijvoorbeeld
met artikelen in regionale bladen
en berichten op www.kidsproof-
plus.nl en www.unieksporten.nl.
Dit zijn websites met aanbod voor
kinderen met een beperking. 
Op die manier probeert KZ het 
G-team onder de aandacht te
brengen. Daarnaast zijn ook gym-
docenten in het speciaal onderwijs
aangeschreven om het G-hockey
bekender te maken bij hun 
leerlingen.”

MEEDOEN WAAR HET KAN
Als coördinator probeert Hoogen-
dijk het G-team een wezenlijk on-
derdeel van KZ te laten zijn. En dat
lukt heel behoorlijk. “We zijn con-
stant bezig het team goed te inte-
greren in de club. We willen mee-
doen waar het kan. Zo zijn we er
ook gewoon bij op clubfeestjes en
wordt er rekening met ons gehou-
den. Vroeger stonden we er een
beetje naast; nu horen we er hele-
maal bij!”

Voorafgaand aan de bewuste oe-
fenwedstrijd, tegen Ares, was er
overigens nog wel een probleem.
Het team had geen keeper. Dat
werd goed opgelost. De oudste
speler besloot onder de lat plaats
te nemen. Het bleek een succes.
Inmiddels is hij de vaste keeper
van het team. “Hij doet het gewel-
dig en vindt het zelf ook fantas-
tisch,” zegt Jeroen. “Hij is niet
meer uit het pak te krijgen. Hij
slaapt er bijna in.” 

COMPETITIE
Na enkele oefenwedstrijden be-
sloot De Mezen het G-team dit sei-
zoen in te schrijven voor de com-
petitie. De Harderwijkers spelen 
in een poule met Woerden, Bui-
tenhout en Kampong. Tot dusver
werden alle duels gewonnen. 

“Na een paar wedstrijden is de
conclusie dat wij iets te laag zijn
ingeschaald. Dan kan gebeuren,”

zegt Jeroen. “We spelen vaak
tegen wat jongere teams. Maar
daar zijn oplossingen voor. Bij-
voorbeeld dat we drie keer over
moeten spelen voordat we
mogen scoren. Of dat we met een
speler minder in het veld staan.
Zo houden we het voor beide
teams leuk.”

NIEUWE LEDEN
Naast de goede resultaten is ook
het aantal spelers gegroeid. In de
zomer meldden zich weer twee
nieuwe versterkingen, waarmee
de groep nu 14 hockeyers telt.
“Vriendjes en vriendinnetjes van
spelers komen ineens aanwaaien.
Jarenlang hebben we veel moeite
gedaan om nieuwe leden te wer-
ven. Daar plukken wij nu de
vruchten van.”

TWEEDE COMPETITIETEAM
De Mezen heeft inmiddels zoveel
spelers dat de club overweegt bij

nog meer aanmeldingen een
tweede competitieteam in te
schrijven. “Maar vooralsnog gaat
het prima zo,” benadrukt Jeroen.
“Bovendien zijn er ook spelers die
op zaterdag in een restaurant
werken en niet altijd kunnen hoc-
keyen. Dat kunnen we met deze
grote groep prima opvangen.”

GROTE BETROKKENHEID
Jense is al vanaf de start betrok-

ken bij het G-hockey op De
Mezen. In al die jaren zag hij hoe
de groep ouder en onafhankelij-
ker werd. “Dat is hartstikke leuk.
Sommige spelers zijn heel zelf-
standig geworden en fietsen bij-
voorbeeld zelf naar de club. Het is
een ontzettend gave groep.” 

Bovendien kan het team rekenen
op veel support. “Er zijn enthou-
siaste ouders en vrijwilligers die

ons helpen. Zo is na een oproep
Gert Jan Kepper, een van de
meeste gewaardeerde leden, be-
reid gevonden mij te ondersteu-
nen. En binnenkort gaat Jan Joost
Pastoor, coach van MO16-4, mij
helpen als ik door andere hockey-
activiteiten niet aanwezig kan zijn.
Het is fijn om te zien hoe betrok-
ken iedereen is.”

HARDERWIJK - Na zeven jaar trainen speelde het G-
team van De Mezen in november 2022 de allereerste
oefenwedstrijd. Dat was behoorlijk spannend, ook voor
oprichter en trainer Jeroen Jense. Maar het ging gewel-
dig en iedereen was enthousiast. Zelfs zo enthousiast
dat De Mezen dit seizoen is begonnen met competitie-
hockey. 

De Mezen G1 gestart met competitiehockey

DEN HAAG - Een jaar geleden telde de G-afdeling van Klein
Zwitserland twaalf spelers. Afgelopen zomer stapte een
deel van de groep over naar Cartouche. Met vijf jonge hoc-
keyers maakt het G-team van KZ dit seizoen een doorstart. 

G-hockey 
KZ maakt 
nieuwe start

MHC DE MEZEN
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De Hockey Foundation helpt kin-
deren in lage inkomenswijken in
hun ontwikkeling. Dit wordt ge-
daan door de kinderen te laten
hockeyen in school- en vereni-
gingsverband. Hiervoor worden
ook nieuwe verenigingen opge-
richt in aandachtwijken of gebie-
den met een lage sportparticipatie. 

Daarmee wordt via hockey niet alleen
de leefbaarheid in kwetsbare wijken
vergroot, maar vooral voor nóg meer
kinderen het verschil gemaakt. Dicht-
bij de plek waar ze opgroeien. 

NIEUWE CLUBS
Deze innovatieve aanpak heeft in-
middels geresulteerd in de oprich-
ting van diverse hockeyverenigin-
gen door heel het land. Te weten:
Amsterdam Dynamics in Amster-
dam Zuidoost, AHC Noorderlicht in

Amsterdam Noord, Hockeyclub
UNO in Utrecht Overvecht, Hoc-
keyclub Ridderkerk, HC Den Haag
en HC Martinus in Groningen. 

Daarnaast is een initiatief gestart
in Tilburg-Noord en zijn projecten
uitgerold bij HCM in Arnhem en bij
HC Feijenoord in Rotterdam. 

10.000 KINDEREN
De Hockey Foundation is een geza-
menlijk, maatschappelijk initiatief
van Rabobank en de KNHB. Met
dit initiatief willen beide partijen
hockey nóg toegankelijker maken,
voor iedereen. Hiermee richten zij
zich op wijken met een traditioneel
lagere sportparticipatie. Het doel is
om in tien jaar 30 nieuwe hockey-
clubs op te richten, zodat nog eens
10.000 kinderen in verenigingsver-
band kunnen sporten.

BESTAANDE CLUBS
De Hockey Foundation richt zich in
de toekomst niet alleen op nieuwe
verenigingen maar ondersteunt
ook initiatieven van bestaande

clubs in lage(re) inkomenswijken.
Hockeyclubs die streven naar in-
clusie en diversiteit binnen de
jeugdafdeling kunnen samen met
de Hockey Foundation aan de slag

om nieuwe doelgroepen aan zich
te binden.

Kijk voor meer info op 
hockeyfoundation.nl.

Na tien jaar zijn Rijneveld en Gras
nog steeds betrokken bij het LG-
team van IJsseloever. Behrends
heeft plaatsgemaakt voor Henriët-
te van Barneveld. “Wat dat betreft
zijn we een behoorlijk steady
team,” zegt Rijneveld. “Het werkt
ook heel prettig samen met z'n
drietjes.”

GEEN COMPETITIE
Het LG-team van IJsseloever telt
momenteel zes spelers. Vorig sei-
zoen werd nog deelgenomen aan
de competitie, maar ook toen al
bleek het vaak lastig een volwaar-
dig team op de been te brengen.
Niet zelden moesten spelers ge-
leend worden van de tegenstander.
“Dat is niet ideaal. Sommigen vin-
den het niet zo leuk om tegen hun
eigen club te scoren,” zegt Dita. “Zij
vroegen daarom meestal ook of ze
in de verdediging mochten staan.”

Van de zes huidige spelers is er
een drietal dat geen competitie-
hockey kan spelen. 

“Eén lid werkt op zaterdag, een
ander heeft een te druk schema.
En wij hebben een speler die van-
wege  privéomstandigheden niet
aan de competitie kan deelne-
men. Daarom hebben we in sep-
tember besloten ons dit jaar niet
in te schrijven,” legt Rijneveld uit. 

COMBINATIETEAM
Toch heeft de club als doel zo
snel mogelijk weer een volwaardi-
ge LG-selectie te hebben. Daar-
naast heeft IJsseloever dit seizoen
al een gezamenlijke training
gehad met het LG-team van Dru-
nen. 

“In die periode dachten we ook
aan een samenwerking met Dru-
nen. Zodat wij met een gecombi-
neerd team mee zouden kunnen
doen aan competitiehockey,” ver-
telt Dita. “Maar bij Drunen had-
den ze net op dat moment een
combinatieteam met Den Bosch
gevormd. Wellicht is er in de toe-
komst nog iets mogelijk.”

LEDEN WERVEN
HCIJ doet er alles aan om nieuwe
leden voor het LG-team te wer-
ven. Fred Gras is bijvoorbeeld als
kinderfysiotherapeut veel bij de
doelgroep betrokken en hij pro-
beert op die manier kinderen te
enthousiasmeren voor het LG-
team. 

Ook de leden zelf doen een duit in
het zakje. “Onlangs heeft een van
onze leden heel veel flyers ge-
maakt en overal rondgebracht,”
vertelt Rijneveld. “Die jongen heeft
zo ontzettend zijn best gedaan,
maar uiteindelijk leverde het niets
op. Het is heel sneu dat zo'n
mooie actie niet wordt beloond.”

LUSTRUM
Toch is er dit jaar ook iets te vieren
voor het LG-team van IJsseloever.
De afdeling bestaat alweer tien jaar.
“Misschien moeten we een groot
feest vieren,” zegt Dita. “Wie weet
trekt dat nieuwe hockeyers aan.
Daar moeten we het binnenkort
maar even over hebben op de club.”

IJSSELSTEIN - Tien jaar geleden richtten Dita Rijneveld,
Fred Gras en Kirsten Behrends het LG-team van HC IJs-
seloever op. Door een terugloop in het aantal spelers
neemt HCIJ dit seizoen geen deel aan de LG-competitie.
Toch doet de club er alles aan om zo snel mogelijk
weer officiële wedstrijden te spelen. 

Tien jaar LG-hockey op IJsseloever

De Hockey Foundation heeft de vleugels verder uitge-
slagen. Na de succesvolle start in 2020 zijn er inmiddels
zes maatschappelijke hockeyverenigingen opgericht.
Daarnaast zijn er nieuwe initiatieven gestart bij
bestaande hockeyclubs. 

Hockey Foundation
groeit door

HOCKEY FOUNDATION
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Zandvoortselaan 160
2106 AP Heemstede
023-5240291

Dierenkliniek Bennebroek
Zwarteweg 36
2121 BC Bennebroek
023-7433477
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Stijn begon zo'n acht jaar geleden
met rolstoelhockey. “Ik wilde
graag sporten en was aan het
rondkijken wat de mogelijkheden
waren. Rolstoelbasketbal leek mij
wel wat, maar dat bleek toch te
gevaarlijk,” vertelt Stijn. “Via Face-
book zag ik dat ze in Zwolle een
E-hockeyteam wilden starten. Ik
ben gaan kijken en het beviel ei-
genlijk meteen.”

SPORTROLSTOEL
Zwollywood Sticks bestond des-
tijds nog maar kort. “Ik was van
de eerste leden. Wij hadden een
groep van 6 tot 8 spelers en heel
serieus hockeyen deden we nog

niet. Dat werd later anders,” zegt
Stijn die al snel tegen de lage
snelheid van zijn reguliere rolstoel
aanliep. “Best frustrerend. Ik kon
gewoon niet meer meekomen.” 

Via een crowdfundingactie kwam
er uiteindelijk een sportrolstoel.
“Dat scheelt een stuk hoor. Je
gaat niet alleen 7 kilometer har-
der, maar bent in het veld veel
behendiger. Dat is ook gewoon
nodig. Zeker als je op een hoger
niveau gaat spelen.”

UITDAGEND
Zwollywood Sticks E1 promoveer-
de in de zomer naar de eerste

klasse. Voor het team is het dit
seizoen behoorlijk aanpoten.
“Maar dit maakt het ook weer uit-
dagend,” benadrukt Stijn. “De
competitiedagen zijn altijd leuk.
Naast de wedstrijden is het ook
een 'dagje uit' waar je iedereen
weer ziet en spreekt. We hebben
natuurlijk allemaal iets met elkaar
gemeen en dat schept ook een
band.”

GEBROKEN ARM
Die 'deler' is een lichamelijke be-
perking. Stijn is geboren met Os-
teogenesis Imperfecta. Ook wel
bekend als de 'broze bottenziek-
te'. Toch weerhoudt hem dat niet

om fanatiek te hockeyen. “Dat
kan ook gewoon. Ik heb wel eens
een arm gebroken bij het slaan
van een bal, maar verder is het
goed te doen.”

JONG ORANJE
Dit blijkt. Stijn is een behendige
speler die regelmatig het verschil
maakt. Reden voor de bonds-
coach van Team Powerchairhoc-
key NL om het talent te benade-
ren voor het nationale
Beloftenteam. “Een soort Jong
Oranje,” legt Stijn uit. “Het team is
opgezet om talenten meer per-
spectief te bieden en de door-
stroming richting Oranje te verbe-

teren. Hiervoor trainen we regel-
matig op zondag.”

“Natuurlijk zou het mooi zijn om
uiteindelijk de stap naar TeamNL
te maken, al weet ik niet of dat
haalbaar is. Mede door het vele
reizen en de tijd die het kost. Ik
ben dit jaar begonnen met een
studie Voeding en Diëtiek aan de
Hogeschool Arnhem/Nijmegen en
daar ligt nu mijn focus op. Boven-
dien hockey ik vooral omdat ik
het leuk vind én omdat je het
samen doet. Samen plezier heb-
ben, als team goed spelen en van
daaruit presteren. Dat blijft ge-
woon heel mooi!”

De Bruijn kwam via zijn zoon 
Max in contact met G-hockey. 
“Hij leerde de sport kennen via
een clinic,” vertelt Patrick. “Dat
was via Sport Utrecht, of een van
de voorgangers daarvan. Max
heeft het een keertje geprobeerd
en wilde meteen lid worden. We
hebben onlangs het vijftienjarig
bestaan gevierd. Max was er al
voor het eerste lustrum bij. Een
behoorlijke tijd dus.”

WARMTE EN SYMPATHIE
Na enkele jaren als enthousiaste
vader langs de lijn, nam De Bruijn
de voorzittersrol van de G-tak op
zich. “De zoon van mijn voorgan-
ger stopte met hockey. Hij hield
er daarom ook mee op, waarop ik
het van hem overnam. Op dit
moment zijn het vooral de ou-
ders van spelers die zich inzetten
voor het team, al voelen we bin-
nen de club ook veel warmte en
sympathie.”

TALLOZE VRIJWILLIGERS
Naast De Bruijn zijn er nog meer
mensen wekelijks actief. Zo staan
meerdere trainers op dinsdagen
en zaterdagen met het G-team op
het veld. En dan zijn er nog diver-
se andere vrijwilligers, zoals de
scheidsrechters. “Gelukkig hoef ik
zelf niet te fluiten. Want hoewel ik
al ruim tien jaar bij het G-hockey
betrokken ben, snap ik de regels
van het spel nog steeds niet hele-
maal,” lacht De Bruijn.

ZEGT HET VOORT
Voor De Bruijn is het belangrijk
dat alle mensen uit de doelgroep
kunnen sporten. Hij doet er daar-
om veel aan om potentiële G-hoc-
keyers naar Fletiomare te krijgen.
“Het is vaak nog de onbekend-
heid. Het is ontzettend jammer
als er kinderen thuis op de bank
zitten, die eigenlijk zouden moe-
ten bewegen, maar niet weten
dat het ergens kan. Daarom zeg

ik ook overal: zegt het voort, G-
hockey bestaat!”

Onder meer via clinics probeert
Fletiomare nieuwe spelers te wer-
ven. Dit levert regelmatig een ver-
sterking op, maar uiteraard stopt
er ook wel eens een lid. “Dat
hoort er gewoon bij. Wij blijven

ons best doen om genoeg spelers
enthousiast te krijgen voor het G-
hockey,” zegt Patrick 

WOERDEN
Op dit moment heeft Fletiomare
twee G-teams. Enkele spelers van
de G2 vormen ook een combina-
tieteam met hockeyers van 

Woerden. Dit betekent voor hen
wel een extra druk programma.
Maar hierdoor kunnen ook de 
G-hockeyers van Woerden deel-
nemen aan de competitie. Een
oplossing waar iedereen blij 
mee is. 

www.fletiomare.nl

DE MEERN - Al vijftien jaar biedt Fletiomare G-hockey
aan. De club speelt met twee teams in de competitie,
waarvan één als combinatieteam met Woerden. Patrick
de Bruijn is al zeven jaar voorzitter van de G-tak. “Maar
ik snap de regels van het spel nog steeds niet helemaal.”

'Ik zeg overal: G-hockey bestaat!'

ZWOLLE - Stijn Rouweler is een van de smaakmakers van
Zwollywood Sticks. De 19-jarige E-hockeyer uit Wesepe is
niet alleen doelgericht en technisch handig; hij weet ook
met slimme verdedigende acties het verschil te maken. Dit
viel ook de bondscoach van TeamNL op. Met een uitnodi-
ging voor het Beloftenteam tot gevolg. 

'Ik hockey 
vooral omdat ik
het leuk vind'

ZWOLLYWOOD STICKS
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Laurens Janssen is al jarenlang be-
trokken bij Hockey Extra. Dat begon
toen zijn zoon er tien jaar geleden
ging spelen. Inmiddels is de zoon
gestopt met hockeyen. Janssen
bleef wel actief binnen de vereni-
ging. Tegenwoordig is hij er voorzit-
ter en coach van het H-team. 

Janssen had al wel affiniteit met
het rolstoelhockey. “Ik heb zelf al-
tijd gehockeyd,” vertelt hij. “En ik
vind dat E- en H-hockey best veel
raakvlakken hebben met zaalhoc-
key. Dus was er voor mij niet veel
verschil met het reguliere hockey
dat ik kende.”

STICHTING
De Stichting Hockey Extra is in
2011 opgericht en is nauw ver-

bonden aan HC Delta Venlo. “Al
onze spelers zijn ook lid van Delta
Venlo,” legt Laurens uit. “De stich-
ting faciliteert de materialen,
waaronder de rolstoelen. Die zijn
niet goedkoop. Via sponsoren en
fondsen proberen we het geld bij
elkaar te krijgen om die materia-
len aan te schaffen.”

ROLSTOELVRIENDELIJKE HAL
De spelers van Hockey Extra
komen uit heel Noord-Limburg en
Zuid-Oost Brabant. De teams trai-
nen in een nieuwe hal in Venlo-
Zuid. Mede door de inspanningen
van het bestuur is er veel tijd en

energie gespendeerd om de hal
rolstoelvriendelijk te maken. 

“Daarbij gaat het vooral om prakti-
sche zaken,” zegt Laurens. “Een
gewone lift is mooi, maar het is
voor ons niet geschikt. Want voor-
dat alle spelers één voor één naar
boven zijn gegaan, is de training
voorbij. Over dat soort dingen
moest worden nagedacht. Geluk-
kig kunnen de rolstoelers nu via
een ramp omhoog.”

SPEUREN NAAR LEDEN 
Bij de club spelen zowel E- als H-
hockeyers. Het E-team telt 11 spe-

lers die ook deelnemen aan de
competitie. Het H-team heeft het
moeilijker. Bij die tak spelen op dit
moment slechts twee hockeyers.
“Dat is wel een beetje een dinge-
tje,” zegt Janssen. “Ik zou graag
willen dat we er nog wat leden bij
krijgen, zodat wij weer competitie
kunnen spelen. Dat mogen ook
valide spelers zijn.”

ZELF IN DE ROLSTOEL
Desondanks probeert Laurens het
de spelers op iedere training naar
de zin te maken. Op een creatieve
manier. “De hockeyers hebben al-
tijd wel een van hun ouders mee.

Daarnaast heb ik een vriend, Twan
Vijgenboom, bereid gevonden om
er ook elke training te zijn.” 

“De ouders, Twan en ik stappen
op een gegeven moment ook in
een rolstoel, zodat we nog een
leuk drie-tegen-drie-wedstrijdje
kunnen spelen. Dat is prachtig,
maar het allerleukst zou natuurlijk
zijn als we weer een volwaardig H-
team hebben.” 

Hockey Extra traint iedere
woensdagavond. Kom 
gerust eens langs! Of kijk 
op www.hockeyextra.nl.

Het was eigenlijk de bedoeling dat
het LG-toernooi bij Cartouche zou
worden gespeeld. Maar voor veel
clubs was een reis naar Leidschen-
dam toch een behoorlijke onder-
neming. Na overleg met vertegen-
woordigers van verschillende
LG-teams werd gevraagd of een
club met een centralere ligging de

organisatie van het toernooi op
zich wilde nemen. 

VOOR ELKAAR
Nico van Zijl, coördinator van het
LG-team van Drunen las het ver-
zoek. “Ik dacht: Drunen ligt redelijk
centraal, laat ik het proberen en
kijken of het haalbaar is,” vertelt

hij. ”Gelukkig was onze voorzitter
meteen enthousiast. Toen het be-
sluit eenmaal genomen was, dacht
ik wel direct: wat heb ik me nu op
de hals gehaald? Maar met behulp
van de club, een voorzitter die er
vol voor ging én ouders die hiel-
pen met de organisatie, kregen we
het toch mooi voor elkaar.'' 

GROTE VRIENDENGROEP
Na een lange voorbereiding togen
in juni zo'n vijftig hockeyers naar
Drunen voor het toernooi. “Alle
teams waartegen we in de compe-
titie spelen waren aanwezig,” zegt
Van Zijl. ”Het was een mooi mo-
ment om elkaar weer te zien. Ie-
dereen kent elkaar heel goed. Je
zou eigenlijk kunnen zeggen dat
het een grote vriendengroep was
die naar Drunen kwam.'' 

TEMPERATUREN
Op een snikheet Sportpark de
Schroef werd de hele dag fanatiek
gehockeyd. Het was de bedoeling

om het dag af te sluiten met fina-
les. Maar vanwege de hoge tempe-
raturen werd in goed overleg be-
sloten die wedstrijden te laten
voor wat het was. Een prijsuitrei-
king volgde nog wel. “Iedereen
kreeg een prijs. Er was een prijs
voor het beste team, maar ook
voor het leukste team, het spor-
tiefste team. Niemand ging met
lege handen naar huis,” vertelt Van
Zijl. 

LAATSTE KLUSJE
Voor Van Zijl was de organisatie
van het toernooi een van zijn laat-
ste klusjes als coördinator van het
LG-team van Drunen. Zestien jaar
geleden kwam hij via zijn zoon,
speler van het team, terecht bij de

club. Al die jaren zette hij zich in
voor het LG-hockey op MHCD.
“Maar voor mij houdt het binnen-
kort op,” vertelt Van Zijl. “Wij gaan
namelijk verhuizen.”

Dit betekent dat er ook een nieu-
we coördinator moet worden aan-
gesteld. “Daar heb ik wel zorgen
over,” zegt Van Zijl. “Er is wel ie-
mand nodig om de boel bij elkaar
te houden. Wij hebben op dit mo-
ment maar vijf spelers. Zij hockey-
en in een combinatieteam met
Den Bosch, zodat ze wel wedstrij-
den kunnen spelen. De ene week
in Den Bosch, de andere in Dru-
nen. Dat gaat prima zo. Ik hoop
dat er in de toekomst nog steeds
LG-hockey is in Drunen.''

DRUNEN - Op een warme dag in juni organiseerde MHC Drunen een groot LG-toernooi.
Zo'n vijftig hockeyers kwamen erop af. Voor Nico van Zijl, coördinator van het LG-team
van MHCD was het een van zijn laatste wapenfeiten.

LG-toernooi in Drunen
daverend succes 

VENLO - Hockey Extra is
een stichting die onderdeel
is van Hockeyclub Delta
Venlo. Bij het E-team spe-
len elf enthousiaste hoc-
keyers. Het H-team heeft
momenteel slechts twee
spelers. Voorzitter én trai-
ner Laurens Janssen hoopt
vurig op nieuwe aanwas.

Hockey Extra zoekt H-hockeyers

HOCKEY EXTRA
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De competitie startte dit seizoen
in oktober. De eerste speeldag
was meteen weer een succes met
een hoge opkomst, mooie duels
en prima hockey. “En héél veel
zweten want met 32 graden was
het loeiheet,” lacht Anja Frederiks,
Parahockeycommissielid van de
KNHB en organisator van de Elf-
tallencompetitie. 

“In alle dug-outs hadden we dan
ook bakken met water neergezet,
evenals de nodige zakken chips.
Want als het zo warm is verlies je
niet alleen vocht, maar ook veel
zout. Gelukkig is alles goed ge-
gaan. Het was echt een topdag.”

RUIMTE
De Elftallencompetitie wordt ge-
speeld op zes zondagen op cen-
traal gelegen clubs in het land. Dit
seizoen op Kromme Rijn, Huizen,
Kampong, Arnhemsche en HC
Leerdam waar de hockeyers twee
keer te gast zijn. “Dit kan omdat
Leerdam relatief weinig senioren-
teams heeft. En als zij uitwedstrij-
den spelen, hebben wij lekker de
ruimte,” legt Anja uit. 

“Dat hebben we ook nodig want
op de meeste speeldagen komen
zo'n 90 spelers en speelsters in
actie. Op de totaallijst staat overi-
gens het dubbele aantal, maar
niet iedereen kan of wil alle speel-
dagen hockeyen.”

SUCCES
De ParaHockey Elftallencompetitie
werd opgestart in het najaar van
2017. Hiermee werd destijds inge-
speeld op de wens om de betere
G- en LG-hockeyers een extra uit-
daging te bieden. Met succes want
in de afgelopen jaren groeide niet
alleen het aantal deelnemers,

maar zeker ook het niveau. Daar-
naast speelt ook het sociale as-
pect een belangrijke rol. 

REGIONAAL
Als gevolg hiervan wordt in 2024
ook gestart met regionale speel-
dagen voor achttallen. Bedoeld
om de betere zestalspelers een
nieuwe en mooie ervaring te bie-
den. “Zo'n speeldag wordt twee
keer per seizoen per regio georga-
niseerd. Dit doen de clubs zelf,
maar uiteraard helpen wij wel met
het opzetten van de competitie,”
verduidelijkt Anja. 

“Inmiddels hebben enkele vereni-
gingen zich al aangemeld om een
regionale competitiedag te organi-
seren. In het vroege voorjaar staat

de eerste speeldag gepland. Als
alles definitief rond is, maken we
ook de datum en de locatie be-
kend. Maar ik kan alvast wel zeg-
gen dat het in Brabant zal zijn.”

PORTUGAL
Ook nieuw in 2024 is dat het Elf-
tallen ParaHockey internationaal
gaat. En wel naar Portugal waar
rond Hemelvaartsdag in Porto een
elftallentoernooi wordt georgani-
seerd. “Daar willen wij met drie
Nederlandse teams naartoe rei-
zen om tegen teams uit Portugal
en mogelijk ook uit Duitsland te
spelen,” weet Anja. 

“Dat gaat heel leuk worden. De
bedoeling is om er een week te
verblijven. Met twee dagen lekker
hockeyen en de andere dagen ge-
nieten van de zon en het strand.
Want om alleen voor een paar
wedstrijden helemaal naar Portu-
gal te reizen, is wel erg veel ge-
vraagd. Daarom maken we er een
leuke combinatie van.”

ONTWIKKELINGEN
Anja nam zelf het initiatief voor het
toernooi. Deels om 'tegenwicht' te
bieden aan de ontwikkelingen in
het Europese ParaHockey. “Inter-
nationaal worden er goede stap-
pen gezet, maar wat je wel ziet, is

dat de focus vooral ligt op de zes-
tallen. Zelfs op het EK wordt nu in
zestallen gespeeld. Maar als je in
een achttal of elftal hockeyt, biedt
dat geen uitdaging meer. Vandaar
dat wij hebben gekeken naar ande-
re mogelijkheden.”

ONVERGETELIJKE ERVARING
In Portugal wordt op een behoor-
lijk niveau ParaHockey gespeeld.
Het land beschikt over goede
teams die ook toe zijn aan het
spelen op een heel veld. “Ik heb
dus contact opgenomen met de
Portugese bondscoach en het
idee voorgelegd,” zegt Anja. “Daar
moest hij even over nadenken,
maar uiteindelijk was zijn reactie
heel enthousiast. Nu zijn we bezig

om ook Duitsland over te halen
met een team af te reizen.”

Het toernooi wordt 'low-profile'
georganiseerd. “We gaan dus ge-
woon met de trein en verblijven in
een hostel. Daardoor blijft het ook
betaalbaar. Vanzelfsprekend gaan
we het allemaal goed regelen en
als alles lukt zoals wij het voor
ogen hebben, wordt het iets ge-
weldigs. En voor de spelers een
onvergetelijke en mooie ervaring.
Daar doen we het ook voor.”

VRIENDENCLUB
Natuurlijk blijft ook de ParaHoc-
key Elftallencompetitie doordraai-
en. “Daar gaan we gewoon mee
door. Het concept staat nog altijd
als een huis. Elke competitiedag is
en blijft geweldig. Eigenlijk is het
een grote vriendenclub waarbij
het niet alleen draait om hockey,
maar ook om de gezelligheid en
de sociale contacten.”

“Maar vergis je overigens niet in
het niveau hoor. Er wordt écht
goed gespeeld. In het veld is ie-
dereen fanatiek en wil het beste
hockey laten zien. Daarbuiten is
het vooral plezier en gezelligheid.
Daar kan ik enorm van genieten.

ParaHockey Elftallencompetitie

'Eigenlijk is het een grote vriendenclub'
UTRECHT - De ParaHockey
Elftallencompetitie draait
ook dit seizoen weer op
volle toeren. Aan het suc-
cesvolle concept is niets
veranderd. Op zes speelda-
gen strijden de beste G- en
LG-hockeyers in elftallen
tegen elkaar op een heel
veld. Dat is en blijft voor
iedereen genieten. Maar
daarnaast staat er in 2024
ook iets bijzonders op de
planning. En wel in het bui-
tenland. 

BOISSEVAIN FOTOGRAFIE

BOISSEVAIN FOTOGRAFIE

BOISSEVAIN FOTOGRAFIE





PARAHOCKEY KRANT 2023UPWARD 29

Voor Felicia begon het allemaal op
haar zesde. “Ik wilde graag spor-
ten, maar door mijn spierziekte
was dat heel lastig,” zegt Felicia.
“Een fysiotherapeute tipte mijn
ouders over rolstoelhockey bij
Meyra ISVA, een sportclub in Arn-
hem voor mensen met een beper-
king. Ik ben een keer gaan kijken
en was eigenlijk meteen verkocht.
Later is het rolstoelhockey overge-
gaan naar Upward en dat heeft
het eigenlijk alleen maar leuker
gemaakt.”

DOELEN BEREIKEN
Het aantrekkelijke van rolstoel-
hockey zit 'm voor Felicia vooral in
het feit dat het een competitieve
teamsport is. “Ik ben behoorlijk
competitief ingesteld en het is
mooi om samen met mijn team-
genoten doelen te bereiken. Bo-
vendien heb je elkaar echt nodig
en dat zorgt ook buiten het veld
voor een goede band. Ik heb mijn
beste vrienden dan ook op de
club leren kennen.”

COMPETITIES
Felicia traint iedere maandag-
avond in Sporthal Valkenhuizen in
Arnhem en speelt met 2 teams in
de competitie. Met Upward E2 in
de Overgangsklasse én in de E3
dat in de eerste klasse acteert. “Bij
de E3 zijn net iets te weinig spe-
lers, vandaar dat ik graag bij-
spring.” 

Daarnaast hockeyt Felicia ook nog
in het mix-team van Upward dat
in de Belgische Superleague
speelt. “Daar zijn we vorig jaar
mee begonnen. Het niveau is ver-

gelijkbaar met de Nederlandse
Overgangsklasse, maar het is su-
perleuk. In juni zijn we kampioen
geworden; dat was echt een belo-
ning voor het team. Omdat ieder-
een heel positief was, hebben we
besloten ook dit seizoen weer in
België te gaan spelen.” 

ZÜRICH
Het kampioenschap in België was
vorig seizoen overigens niet het
enige hoogtepunt. In mei won Up-
ward een internationaal toptoer-

nooi in Zürich. “Dat was fantastisch.
Wij speelden met een vrienden-
team en hebben het enorm naar
de zin gehad. En dan ook nog win-
nen; echt onbeschrijflijk!”

REIZEN
Voor deze wedstrijden worden
heel wat kilometers afgelegd. “Dat
zijn we wel gewend hoor. Voor de
Nederlandse competitiedagen rij-
den wij ook al het hele land door
en de trips naar het buitenland
maken het extra leuk. Voor het
toernooi in Zürich ben ik samen

met mijn nichtje naar Zwitserland
gereden. Heel gezellig en je komt
nog eens ergens. En als je zo'n
toernooi ook nog eens wint, is dat
het allemaal waard.”

TIKJE
Winnen; Felicia heeft het al een
paar keer benadrukt. Het gaat dus
ergens om. “Ja, natuurlijk! Rol-
stoelhockey is een heel leuk spel-
letje en plezier is het belangrijkst,
maar ik hockey niet alleen voor de
gezelligheid. In het veld wil ik win-
nen en als het moet, vlieg ik er vol
in. Dat doen de tegenstanders
overigens ook. Natuurlijk is het
niet zo dat wij expres hard op el-
kaar knallen, maar hier en daar
een 'tikje' uitdelen en een beetje
botsen, hoort er wel bij. Dat is
soms ook niet te vermijden. En 
eigenlijk geniet ik daar best van, al
zal ik dat niet te hard roepen.” 

Deze ervaringen maken Felicia
ook een goede scheidsrechter.
Vorig jaar haalde zij haar scheids-
rechterskaart en inmiddels fluit
Felicia wedstrijden in de derde
klasse. Met zelf spelen én fluiten
is een competitiedag dan ook
goed gevuld. 

SAMENWERKEN
In het veld speelt Felicia in de laat-
ste lijn, in de verdediging dus.
“Daar liggen ook mijn sterke pun-
ten. Vanuit die positie probeer ik
het team aan te sturen. Niet al-
leen tactisch, maar ook door er-

voor te zorgen dat iedereen posi-
tief blijft. Die rol past ook bij mij,
al moet je het vooral samen doen.
Anders lukt het ook niet. Want
zeker in het E-hockey zit de groot-
ste kracht altijd in het teamspel.”

Een leuk feit is dat Felicia de hoc-
keyervaringen ook benut in haar
werk als jeugdconsulent. “Vanuit
het E-hockey ben ik gewend om
veel samen te werken en in het
teambelang te denken. Daarbij
hoort ook openstaan voor kritiek,
feedback en weten waar de kwali-
teiten van je teamgenoten liggen.
Dit helpt mij ook als jeugdconsu-
lent. Ik kom in allerlei situaties
waarbij je moet overleggen, spar-
ren en samen de beste oplossing
zoekt. Door de sport is dat voor
mij eigenlijk vanzelfsprekend. Er
zijn dus best veel raakvlakken.”

Felicia van Espelo geniet 

bij Upward E-hockey

'Als het moet 
vlieg ik er vol in'

ARNHEM - Felicia van Espelo is een van de meest
geroutineerde speelsters van Upward. Hoewel zij pas
27 is, speelt Felicia al ruim 20 jaar rolstoelhockey. Altijd
met heel veel plezier en het liefst zo vaak mogelijk.
Daarom hockeyt Felicia dit seizoen in twee E-teams en
is ook actief in de Belgische Superleague. En tussen-
door fluit zij ook nog haar wedstrijden. 

Sport brengt

je veel

Felicia begon op haar zesde
jaar met rolstoelhockey. “In
die tijd was er voor mensen
met een beperking weinig
keuze en al helemaal niet op
het gebied van teamspor-
ten,” weet Felicia. “Dat is nu
gelukkig anders. Het aanbod
is veel breder geworden en
die ontwikkeling is alleen
maar goed. Sport brengt je
namelijk heel veel, ook soci-
aal.”

“Via de sport heb ik veel
mensen leren kennen en mij-
zelf kunnen ontwikkelen.
Daarnaast beleef ik er veel
plezier aan. En niet alleen ik;
je ziet het binnen de hele
club. Een heel mooi voor-
beeld is Signe. Een jong
meisje dat net lid is gewor-
den van Upward. Zij heeft er
enorm veel plezier in en is
bovendien heel fanatiek.
Daar herken ik veel in; ik zie
eigenlijk mezelf terug. Dat is
superleuk!”
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Ten opzichte van vorig seizoen is er landelijk
zelfs sprake van een daling van 500 jongste
jeugdteams. Het verloop was niet eerder zo
groot. Om de hockeysport toekomstbestendig
te houden en de de ambitie 'Nederland Hoc-
keyland' te volgen, heeft de KNHB een nieuwe
campagne gelanceerd. Daarbij ligt de focus op
het werven en behouden van de jongste
jeugd.

INSPIREREN
Met de campagne 'Kom je buiten spelen? Op
de hockeyclub!' wil de KNHB samen met alle
hockeyclubs kinderen inspireren en ouders in-
formeren. Door middel van toffe video's laten
we zien dat hockey een leuke, stoere sport is
en laten we ouders kennismaken met de
kracht van onze sport en de charme van de
clubcultuur.

CAMPAGNEOPZET
De campagne richt zich op kinderen en ou-
ders voor wie hockey misschien niet meteen
de eerste logische keuze is. Dit gebeurt via on-
linecampagnes op social media, YouTube en

TikTok. Dit wordt aangevuld met digitale pos-
ters in diverse winkelgebieden verspreid over
het land. Het eerste deel van de mediacam-
pagne is eind augustus gestart en liep tot 
midden oktober. In 2024, na de start van de
tweede seizoenshelft, krijgt de campagne een
vervolg.

LANDINGSPAGINA
Een onderdeel van de campagne is de specia-
le landingspagina opdehockeyclub.nl. Daarop
staat uitgebreide informatie voor ouders en
worden ze begeleid bij het vinden van een
hockeyclub die bij hen past. Geïnteresseerden
worden zo snel mogelijk naar de dichtstbijzijn-
de hockeyclub geleid waar ze informatie kun-
nen opvragen, zich aan kunnen melden voor
een proefles en uiteindelijk lid kunnen wor-
den. Deze landingspagina blijft het hele sei-
zoen online. 

GRATIS CAMPAGNEMATERIAAL 
De KNHB stelt het campagnemateriaal ook
beschikbaar aan alle clubs. Via knhb.nl kun je
gratis gepersonaliseerde banners en visuals

voor de website en social media bestellen en
gepersonaliseerde A3 posters. Hierop staat
een clublogo en (eventueel) informatie over
activiteiten. Daarnaast kun je gratis ansicht-
kaarten bestellen voor in het clubhuis.

HULP NODIG?
Heb je vragen over de campagne of kun je 
wel wat hulp gebruiken op het gebied van
communicatie en social media? Stuur dan
een e-mail naar communicatie@knhb.nl. 

Stick Flyers is de enige rolstoel-
hockeyvereniging in Friesland. Al
sinds 1994 wordt er in Beetster-
zwaag E-hockey gespeeld. Be-
stuurslid en E1-speler Jetse Met-
selaar maakte pas in 2018 zijn
opwachting. In het verleden
speelde hij zaalvoetbal. “Dat heb
ik altijd met plezier gedaan, maar
lichamelijk raakte ik wat in de
knel,” vertelt Jetse.  “Lopende
sporten gingen mij steeds moeilij-
ker af, waardoor ik op een gege-
ven moment moest stoppen.”

RANDGEVAL
Na een paar jaar zonder sport
werd Jetse in 2018 gevraagd eens
mee te gaan naar het rolstoelhoc-
key. “Het leek me meteen wel
wat, maar ik was zo'n 'randgeval'.

Ik ben wel mobiel, maar hoe
meer ik me belast, hoe minder
eruit komt. Ik wilde wel graag
meedoen, maar wist niet of ik
ook in aanmerking kwam. Dat
bleek gelukkig wel het geval. Ik
kreeg een leenstoel van de ver-
eniging en ben direct lid gewor-
den van Stick Flyers.”

PENNINGMEESTER
Na twee jaar hockeyen werd Met-
selaar ook bestuurlijk actief.
Sinds 2020 is hij penningmeester
van Stick Flyers. “In de coronatijd
was ik al tijdelijk waarnemend
penningmeester. Vervolgens
kwam de vraag of ik de functie
vast wilde bekleden. Dan heb ik
toen gedaan.”

TERUGLOOP IN LEDENTAL
Stick Flyers is een kleine vereni-
ging met negen spelers. “In Fries-
land is E-hockey niet heel bekend
en leeft het minder dan in bij-
voorbeeld Brabant,” zegt Jetse.
“Ook wij merken dat het soms
best lastig is om nieuwe spelers
aan te trekken. Er was een perio-
de dat we 40 leden hadden, maar
dat was nog ver voor mijn tijd.”

Ondanks het geringe aantal hoc-
keyers, speelt Stick Flyers toch

met twee teams in de competitie.
“Het is zo geregeld dat 2 spelers
van het eerste team met de E2
mee mogen doen. En omgekeerd
hockeyen 2 spelers van het twee-
de met de E1 mee. Zo kunnen we
dus mooi met twee teams aan de
competitie deelnemen en hebben
we bij wedstrijden ook nog vol-
doende wissels.” 

FANATISME EN PLEZIER
Van de competitie geniet Metse-
laar enorm. “Ondanks mijn beper-

king kan ik toch wedstrijden spe-
len die ergens om gaan. Er zit ook
veel fanatisme in de spelers. Dat
vind ik mooi. Maar het is minstens
zo mooi dat iedereen heel leuk
met elkaar omgaat. Het is voor mij
het complete plaatje. Wij zijn een
gezellige groep mensen die geniet
van sporten en eruit probeert te
halen wat erin zit. Dat is ook het
allermooist aan Stick Flyers.”

Meer weten over Stick Flyers? Kijk
op www.stickflyers.nl

BEETSTERZWAAG - Wil je in Friesland als E-hockeyer
competitie spelen? Dan is er maar één plek waar je
terecht kunt. Dat is in Beetsterzwaag, bij de Stick Flyers.
Een gezellige vereniging met twee competitieteams. 

Fanatisme 
en plezier 
bij Stick Flyers

Eind augustus is de landelijke mediacampagne 'Kom je buiten spelen?
Op de hockeyclub!' gestart. Met deze campagne wordt hockey voor kin-
deren op een leuke manier gepromoot. En dat is hard nodig want met
name bij de jongste jeugd neemt het aantal teams af.   

'Kom je buiten spelen? 

Op de hockeyclub!'

ALGEMEEN
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Dat Cartouche bijna 10 jaar gele-
den startte met LG-hockey had
overigens een bijzondere reden.
In 2014 werd in Den Haag het WK
hockey gespeeld. De Belgische
teams en de heren van Maleisië
trainden in die periode op de vel-
den van Cartouche. Rond het WK
organiseerde de club allerlei acti-
viteiten. Lex Oostendorp was
daarvoor verantwoordelijk. 

ONGEMAKKELIJK
Daar kwam kort voor het WK nog
een extra klus bij toen Lex van de
toenmalige voorzitter het verzoek
kreeg om een van de slottoernooi-
en van het LG- of G-hockey naar
Cartouche te halen. “Dat vond ik
een leuk, maar tegelijk ook onge-
makkelijk idee,” vertelt Lex. “Voor-
al omdat wij als vereniging deze
hockeyvormen zelf niet aanboden.

Vandaar dat ik tegen de voorzitter
heb gezegd: 'als jij een groepje
vindt die dat ook bij Cartouche wil
opzetten, dan zorg ik dat het slot-
toernooi bij ons wordt gespeeld'.”

MOOIE GROEP
Dat lukte en daarmee was ook het
LG-hockey op Cartouche een feit.
Met succes want in de afgelopen
jaren zijn goede stappen gezet en
inmiddels telt de groep 20 en-
thousiaste spelers. “Een mooi aan-
tal én heel gevarieerd in leeftijd,”
weet Lex. “De jongste is 7 jaar en
de oudste 18. De oudere spelers
hockeyen in de zestallencompeti-
tie en dat gaat heel goed.”

“Het is fijn om een wat bredere
selectie te hebben. Niet iedereen
kan elke wedstrijd meedoen en
daarnaast moeten sommige jon-

geren echt nog leren hockeyen.
Om de beste spelers een extra
uitdaging te bieden, spelen enkele
jongens ook in het achttal van
Alecto mee.”

VERSTERKINGEN
Een leuk feit is dat de groep in de
zomer vier versterkingen kon be-
groeten die overkwamen van KZ.
“Zij speelden in een mix-team en
wilden graag in de competitie hoc-
keyen. Het begon met één en
daarna volgden er nog drie. Dat is
in goed overleg gegaan met KZ,”
benadrukt Lex. “Voor ons is het

mooi, maar het allerbelangrijkst
zijn natuurlijk de spelers. Zij heb-
ben het super naar hun zin en
daar gaat het om.”

GOED GEFACILITEERD
Niet alleen de nieuwkomers heb-
ben het naar hun zin; de hele
groep staat wekelijks met veel ple-
zier op het veld. Mede door de
goede begeleiding. De LG-hockey-
ers van Cartouche hebben de be-
schikking over 6 trainers, 2 ma-
nagers, een coach én een
coördinator. 

“En dan heb je ook nog een aantal
zeer betrokken ouders. We zijn
dus goed gefaciliteerd,” lacht Lex
die al vele jaren voorzitter is van
de LG-commissie. Hij heeft zelf
geen kinderen in de doelgroep,
maar zijn zoons speelden in
Heren 1. “Inmiddels zijn zij niet
meer actief, maar ik ga graag
door. Vooral door het enthousias-
me van de spelers en hun ouders.
Dat is en blijft geweldig!” 

“Dat doen we niet op Cartouche,
maar in een paviljoen aan het
strand,” legt Lex uit. “Dan komt ie-
dereen gezellig bij elkaar, we doen
leuke spelletjes en uiteraard
wordt er veel gepraat en gela-
chen. Dat is niet alleen voor onze
spelers heel leuk, maar ook voor
de ouders. Ook daar houden we
rekening mee. Want zeker bij deze
doelgroep speelt het sociale as-
pect een belangrijke rol.”

MOEDER
Dit beaamt ook Caroline Wink,
moeder van een van de speelsters.
“Hockey speelde altijd een grote rol
in mijn jeugd. Het spelletje, de
teamspirit, de limonade na de wed-
strijd; allemaal dingen die je elk
kind gunt. Maar waar vind je dat
voor een meisje met uiteenlopende

beperkingen, die niet altijd gesnapt
worden door de buitenwereld.”

CARTOUCHE
“Na een zoektocht ben ik bij het
LG-team van Cartouche terechtge-
komen. Eigenlijk zie je hier hoe de
maatschappij zou moeten zijn. Eén

en al tolerantie, geen onvertogen
woord, van 7-18 jaar door elkaar
heen en het werkt. Iedereen heeft
plezier, voelt zich betrokken en ge-
zien. Iedereen voelt zich 'gewoon'.”

“Voor kinderen met bijzonderhe-
den is het altijd moeilijker om

vriendjes te maken. De gemeen-
schappen waarin ze leven, zoals
scholen en klassen, zijn vaak klei-
ner. En het 'anders zijn', kan soci-
aal ingewikkeld zijn. Een plek vin-
den waar dat niet zo is en waar
wel leuke mensen zitten, is niet zo
gemakkelijk.”

“Dus naast dat ik het leuk vind om
mijn dochter lekker te zien hoc-
keyen, vind ik Cartouche ook een
fijne ontmoetingsplaats voor men-
sen die in een vergelijkbare situ-
atie zitten.. Dat geldt voor de kin-
deren, maar ook voor de ouders
langs de lijn.”
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LEIDENSCHENDAM - Het duurt nog even, maar bij Cartou-
che zijn de voorbereidingen al begonnen. In 2024 bestaat
de LG-afdeling 10 jaar en dat laten ze aan de Van Ruys-
daellaan niet ongemerkt voorbij gaan. Op 22 juni wordt 
de slotdag van de LG-competitie op de club gespeeld en
staat er ook een groot jeugdtoernooi gepland. 

De LG-hockeyers van
Cartouche trainen elke
zondagochtend op de
club. Daarnaast worden
er regelmatig leuke en
gezellige activiteiten
georganiseerd. Vaste
prik is bijvoorbeeld de
afslag van het seizoen. 

Cartouche

10 jaar LG-hockey
op Cartouche

'Iedereen heeft veel plezier  en voelt zich betrokken' 

FOTO: HEIN ATHMER
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GP Bulls is een van de grootste 
E-rolstoelhockeyverenigingen van
Nederland. De club is gevestigd in
Eindhoven, maar de leden komen
vanuit heel Brabant en Limburg
naar de Lichtstad om hun sport te
kunnen beoefenen. 

LANDSKAMPIOEN
“We hebben op dit moment 34
leden en vier teams,” vertelt voor-
zitter Henrie van den Boomen.
“Wij beschikken dan ook over zeer

sterke hockeyers. Op één speler
na hockeyen alle spelers uit het
eerste team in de Nederlandse se-
lectie. De afgelopen vijf seizoenen
zijn we telkens landskampioen ge-
worden. Uiteraard zit er een groot
sociaal aspect aan onze vereni-
ging, maar we doen er ook veel
aan om goed te presteren.”

JONG EN OUD WELKOM
GP Bulls is een vereniging waar
veel E-hockeyers terechtkunnen.
Van jong tot oud. Enkele weken
geleden verwelkomde de club nog
een 9-jarige nieuwkomer. “Zo'n
jonge speler begint dan met een
training van een half uurtje. Als hij
ouder wordt, duurt het langer.
Niet alleen voor zo'n speler is alles
nieuw, maar ook voor zijn ouders.
Daar ondersteunen we hen bij.
We zijn een sociale vereniging.”

CLINICS
GP Bulls doet veel aan ledenwer-
ving. “Bijvoorbeeld via clinics op
basisscholen,” legt Van den Boomen
uit. “Daar vertellen we dat ook
sporters met een beperking een
heel hoog niveau kunnen berei-
ken. Daarnaast organiseren we
ieder jaar, op de eerste zondag

van januari, de Genneper Parken-
loop. Dat is een recreatieve loop
over verschillende afstanden waar
uiteraard ook mensen met een
beperking aan kunnen deelne-
men. Het is altijd een groot suc-
ces, waar bijna 1500 mensen aan
meedoen.”

INTERNATIONAL TOURNAMENT
Maar het grootste evenement dat
GP Bulls organiseert, is het Inter-
national Powerchairhockey Tour-

nament. Eens in de twee jaar
komen teams uit heel Europa
naar Eindhoven om tegen elkaar
te strijden. In augustus vond al-
weer de zesde editie van het toer-
nooi plaats. 

De vrijwilligers van GP Bulls ste-
ken er veel tijd en energie in. “Het
vorige toernooi is nog maar net
geweest, maar we hebben on-
langs alweer vergaderd over het
volgende toernooi in 2025,” vertelt
Van den Boomen. “Er zit gewoon
ontzettend veel werk in, maar dat
hebben we er met z'n allen graag
voor over.”

PERFECT GEREGELD
Het toernooi werd voor het eerst
georganiseerd in 2011 en is in-
middels uitgegroeid tot het groot-
ste internationale E-hockeytoer-
nooi. Topteams uit onder meer
Zwitserland, Duitsland, Denemar-
ken, Tsjechië, België, Italië en
Spanje kwamen in augustus naar
Eindhoven voor het prestigieuze
event. 

“Wij willen ook dat alles perfect
geregeld is. We krijgen heel vaak

te horen dat het grootser is opge-
zet dan het EK of WK. Daar stre-
ven we ook naar en is ontzettend
leuk om te horen. De indoorhal is
mooi aangekleed en er is een live-
stream bij de wedstrijden, zodat
de hele wereld mee kan kijken,”
legt Van den Boomen uit. “Je kunt
bijna zeggen dat er een professio-
nele organisatie achter het evene-
ment zit.”

BRAADWORST EN PASTA 
Ook de afgelopen editie van het
International Powerchairhockey
Tournament was weer een groot
succes. Op donderdag kwamen de
teams aan in Eindhoven, waarna
ze in het Van der Valk Hotel kon-
den inchecken. 's Avonds was er
een groot buffet voor iedereen,

waar rekening werd gehouden
met de aanwezigheid van verschil-
lende landen. Zo was er pasta
voor de Italiaanse hockeyers en
genoten de Duitsers van braad-
worst. 

NIEUWE KAMPIOEN
Een dag later begon het toernooi.
Na een uitgebreid ontbijtbuffet
startte het event om half tien met
de eerste wedstrijden. Tot in de
namiddag speelden de verschil-
lende teams hun poulewedstrij-
den om daarna weer terug te
keren in het hotel. De zaterdag
zag er hetzelfde uit. 
Op zondag werden de laatste
poulewedstrijden gespeeld en
daarna volgden de finales. 

Net als bij de vorige edities stond
GP Bulls opnieuw in de finale.
Maar waar Bulls E1 bijna alle voor-
gaande edities won, ging deze
keer het Duitse Black Knights
Dreieich met de titel aan de haal.
“Het was een denderende finale,”
zegt Van den Boomen. “Jammer
van onze nederlaag, maar het is
ook mooi dat er eens een buiten-
lands topteam wint.”

GROOT FEEST
Na de prijsuitreiking keerde ieder-
een terug naar het hotel, waar het
toernooi werd afgesloten met een
groots diner en feestavond. “Dat
is altijd geweldig. Iedereen is aan
het dansen en het is heel druk.
Dat is ook niet vreemd. Er doen

14 teams mee en die hebben
allen hun eigen begeleiding mee.
Er is al snel een totaal van 250
vrijwilligers bij het toernooi be-
trokken,” vertelt Van den Boomen.

Hoewel het vorige toernooi nog
maar een kleine drie maanden ge-
leden plaatsvond, kijkt Van den
Boomen nu al uit naar de editie
van 2025. “En ik niet alleen. Je
merkt dat iedereen binnen de club
er nu alweer heel veel zin in heeft.”

International Powerchairhockey

Tournament GP Bulls 

'Het is nog groter 
dan het WK'

EINDHOVEN - In augustus organiseerde rolstoelhockey-
vereniging GP Bulls voor de zesde keer het Interna-
tional Powerchairhockey Tournament. Het driedaags
toernooi in Eindhoven waar topteams uit heel Europa
op afkwamen, was wederom een groot succes. 

Canada en
Australië
GP Bulls hoopt dat het Inter-
national Powerchairhockey
Tournament een nog mon-
dialer karakter krijgt. Vier
jaar geleden deed een Cana-
dees team mee. Dit jaar had
een Australisch team interes-
se in deelname. Maar omdat
er door de coronapandemie
wat later dan normaal zeker-
heid was, haakten zij uitein-
delijk af. 

“Toch zijn deze teams nog
steeds geïnteresseerd in
deelname,” weet Van den
Boomen. “Ze hebben ge-
vraagd of ze voor de volgen-
de editie weer uitgenodigd
kunnen worden.”





“Dat kan inderdaad niet missen,”
lacht Mariska. “Het is vooral voor
de herkenbaarheid. Ik ben vrij
klein en draag vaak donkere kle-
ding. Als ik dan een roze petje of
een geel mutsje op heb, kan ie-
dereen mij op of rond het veld ge-
makkelijk vinden. Dat vinden de
spelers heel handig en dus heb-
ben we het er in gelaten.”

DRIE TEAMS
Bij Schaerweijde spelen 34 Para-
Hockeyers in de leeftijd van 12 tot
30 jaar. De club neemt met drie
teams deel aan de G-competitie.
G1 hockeyt met een brede selec-
tie in een poule met achttallen, G2
en G3 zijn zestallen. “Dat gaat heel
goed,” weet Mariska. “Ook omdat
wij bij de indeling van de teams
op 'gelijkgestemden' selecteren.
Dus niet alleen op leeftijd of ni-
veau, we kijken ook naar de hoc-
keykwaliteit. Daardoor blijft het
voor iedereen leuk en uitdagend.”

Een aantal spelers van de G1 
hockeyt ook in de elftallencompe-
titie. “Daar speel je in een elftal
met hockeyers van meerdere
clubs uit een grote regio. Het
tempo ligt er nog iets hoger,

zowel tactisch en fysiek als tech-
nisch. Voor sommige spelers een
mooie uitdaging.” 

JONGE TRAINERS
De teams trainen twee keer in de
week, op woensdag en zaterdag.
Dit onder leiding van een vaste
groep ervaren trainers en begelei-
ders. Recent zijn daar twee nieu-
we, jonge trainers aan toege-
voegd. “Zij hockeyen zelf in de
jeugd van Schaerweijde en meld-
den zich aan na een oproep,” zegt
Mariska. “Daar zijn we heel blij
mee en vooral de jongere spelers
vinden het geweldig. Ze vinden
mij ook heel gezellig hoor, maar in
hun ogen ben ik toch ook al een
beetje een 'ouwe taart', haha.”

KIND
Ouwe taart of niet; Mariska staat
iedere week met heel veel energie
langs de lijn. “Ik ben sowieso een
‘blij ei’, maar met deze groep komt
het kind in mij boven. We hebben
fantastische spelers die het super
naar hun zin hebben. Daarnaast
draait het gewoon goed. Het be-
stuur draagt ons een warm hart
toe, wij worden overal bij betrok-
ken en meerdere ouders en bege-

leiders zijn heel actief. We doen
het dus echt samen en dat is ont-
zettend fijn.”

OEFENWEDSTRIJDEN
Hoewel tijdens het seizoen allerlei
leuke activiteiten worden georga-
niseerd, is en blijft hockey uiter-
aard het belangrijkst. Om de
teams een extra uitdaging te bie-
den, wordt ook tegen reguliere
teams gespeeld. 

“Voor de herfstvakantie hebben
we bijvoorbeeld met en tegen 
de MA1 van Phoenix gespeeld.
Met gemixte teams en alles 
gezellig door elkaar. 

Dat was echt geweldig, al vonden
de spelers van de G1 op een gege-
ven moment dat het best wel wat
pittiger mocht. Zij vonden de mei-
den van Phoenix veel te voorzich-
tig.”

“Ik begrijp dat wel. Als je voor het
eerst tegen ParaHockeyers speelt,
is dat vaak even wennen. Sommi-
ge spelers reageren wat anders
dan je verwacht; vaak met meer
humor of soms met oprechte ver-
bazing. En niet alle spelers zijn
puur met tactiek of passeerbewe-
gingen aan het hockeyen. Maar
het gaat om samen hockeyen, ook
willen winnen en plezier hebben.” 

UITDAGING
Na afloop liep iedereen stralend
en met een grote lach van het
veld. “We hebben enorm veel ple-
zier gehad. Ook de MA1 van Phoe-
nix. Het gaat dus zeker een ver-
volg krijgen. Daarbij willen ook
graag een keer tegen een jon-
gensteam spelen. Dat is weer een
mooie uitdaging. Zo blijven we
lekker bezig!”

Wil je meer weten over 
de ParaHockeyers van 
Schaerweijde? Kijk op
www.schaerweijde-hockey.nl.
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'Het mocht van 
onze spelers best
wel wat pittiger'

ZEIST - Op Schaerweijde wordt al zo'n 15 jaar ParaHoc-
key gespeeld. Dat doen ze niet alleen erg goed; er
wordt ook veel tijd en energie ingestoken. Zeker door
hoofdtrainer en coördinator Mariska Meulenberg die al
heel wat seizoenen langs de lijn staat. Altijd getooid
met een gele muts of een roze pet. Haar herken je dan
ook meteen en van honderden meters afstand. 





Dat doen maar weinig mensen
hem na. “Tja, als je het zo op een
rijtje zet, is het inderdaad best
veel,” lacht Raffaele. “Maar sport is
nu eenmaal mijn leven. Ik doe het
graag, heb ambitie en stel doelen.
Daarnaast heb ik mijzelf door de
sport leren accepteren en ben er
een beter mens van geworden.
Bovendien geeft sporten mij ont-
zettend veel voldoening. Dan is
het dus ook geen opgave.”

HOCKEY
Voor Raffaele begon het allemaal
lang geleden met een gymles op
de Mytylschool in Tilburg. “Daar
maakte ik voor het eerst kennis
met rolstoelhockey. Ik vond het

meteen leuk en bleek er ook nog
eens goed in te zijn. Daarna ben ik
competitie gaan spelen. Dat ging
goed, maar ik kwam er op een ge-
geven moment achter dat ik meer
wilde. En aangezien ik nog jong
was en de droom had ooit deel te
nemen aan de Paralympische Spe-
len, heb ik de switch gemaakt
naar het wheelen, de atletiek
dus.” 

WHEELEN
Die stap startte veelbelovend. Raf-
faele bleek een prima wheeler en
blonk met name uit op de 100,
400 en 800 meter. De goede pres-

taties brachten hem zelfs naar het
WK Junioren. Helaas stokte na ver-
loop van tijd de ontwikkeling. Het
talent en de kracht was zeker aan-
wezig, maar fysieke klachten gooi-
den roet in het eten. “Op top-
sportniveau is dat funest,” weet
Raffaele.

“Als je de ambitie hebt om de top
te bereiken, moet je op je lichaam
kunnen vertrouwen. Ik kon dat
niet en moest uiteindelijk mijn
droom opgeven. In 2018 ben ik
met marathons begonnen, dat is
minder explosief. Ik heb er inmid-
dels 5 gereden: Berlijn, Londen,
Chicago, Boston en New York. Al-
leen de marathon van Tokio moet

nog. Dan heb ik alle Major Mara-
thons in de wereld voltooid. Dat is
nu het doel.” 

WEER TERUG
Ondanks zijn atletiekcarrière was
het rolstolhockey nooit ver weg.
Na een periode van volledige
focus op het wheelen, pakte Raf-
faele 6 jaar geleden de stick weer
op. “In eerste instantie bij Doing in
Zoetermeer. In 2022 heb ik de
stap gemaakt naar Kampong. Dat
bevalt fantastisch. Het is een ge-
weldige club en de faciliteiten zijn
top. Bovendien zijn we vorig sei-
zoen landskampioen geworden.”

TSJECHIË
Door zijn prestaties werd Raffaele
ook uitgenodigd voor het Neder-
lands H-Team. Met Oranje nam hij
in de zomer deel aan het Floorball
Praag Wheel Open. Tijdens het
toernooi speelde Orru zich aardig
in de kijker. Dit leidde tot een bij-
zonder vervolg. 

“Ik had in Praag contact met een
aantal Tsjechische hockeyers. Ze
vonden mij een opvallende speler.
Vooral vanwege mijn snelheid die
ik heb meegenomen uit het
wheelen. Een aantal weken later
kreeg ik van hen de vraag of ik in
de Tsjechische competitie wilde
spelen. Alles zou worden geregeld
en betaald. Daar moest ik even
over nadenken, maar al snel vond
ik het een mooie uitdaging.”

FLOORBALL
Raffaele heeft inmiddels zijn eer-
ste duels in Tsjechië gehockeyd.
“Ik speel voor FBC Stíri Ceské 
Budejovice, in het zuiden van het
land. In totaal zijn er zes competi-
tieweekenden waarin we op zater-
dag en zondag wedstrijden spe-
len. Een dubbelprogramma dus.
Dit heeft vooral een logistieke
reden omdat de afstanden zo
groot zijn.”

In Tsjechië wordt overigens niet
gesproken van parahockey. “Die
term kennen ze ook niet of nau-
welijks. Floorball wel, dat is in
Tsjechië mega-populair,” legt Raf-
faele uit. “Het wordt echt overal
gedaan en er is een professionele
competitie. Daar heb je dus ook
een rolstoelvariant van: parafloor-
ball. Het is mondiaal echt in op-
komst. Ook omdat in diverse lan-
den nu dezelfde spelregels
worden gehanteerd.” 

VERRIJKEND
Om in Tsjechië te hockeyen,
maakt Raffaele heel wat reiskilo-
meters. “Toch heb ik het er graag
voor over. Het is mooi om in een
andere, nieuwe competitie te spe-
len. Iedere wedstrijd en elke te-
genstander is uitdagend en bo-
vendien is alles top geregeld. Dat
is wel een verschil hoor. In Neder-
land moet je je eigen stick kopen.
In Tsjechië lag er meteen eentje
voor me klaar.”

“Daarnaast is het vooral een ge-
weldige ervaring, ook buiten het
hockey. Het is verrijkend om an-
dere mensen en een andere cul-
tuur te leren kennen. Dit brengt
mij ook persoonlijk verder, zoals

de sport mij altijd verder heeft ge-
holpen. Ik ben geboren met spina
bifida, een open rug, en als je een
beperking hebt, kom je niet zo-
maar aan de bak.” 

“Door sport kom je onder de men-
sen, het helpt je iets te worden
en je kwaliteiten te ontwikkelen.
Daarbij hoort ook doorzetten,
mentaliteit, ambitie en zelfver-
trouwen. Dat heeft mij enorm
geholpen om een evenwichtiger
mens te worden. Sport is mijn
leven en ik wil er alles uithalen
wat erin zit. Gelukkig heb ik daar-
bij de steun van mijn familie en
vooral van mijn broer. Ik ben hen
heel dankbaar. Want zonder sport
zou ik mij echt ellendig voelen.” 
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Raffaele Orru, de 

superman van Kampong

'Zonder sport 
zou ik mij echt
ellendig voelen'

UTRECHT - Raffaele Orru is een van de topspelers van
Kampong Rolstoelhockey. Naast de Nederlandse com-
petitie speelt hij ook in Tsjechië en in het Nederlands
H-team. Dit combineert de 33-jarige Brabander met
wheelen op de atletiekbaan. En alsof dat nog niet
genoeg is, voltooide Orru ook al 5 Major Marathons. 
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Voor trainer en coach Rozemarijn
van der Ploeg, die de Groningse G-
hockeyers samen met Inge de Graaf
onder haar hoede heeft, is dat best
een luxe situatie. “Er valt inderdaad
genoeg te kiezen, maar het gaat al-
tijd goed hoor,” zegt Rozemarijn.
“Niet iedereen kan of wil alle wed-
strijden hockeyen. Bij de meeste
competitieduels hebben we 15 spe-
lers. Dat is net te weinig voor 2
teams; anders wordt het te krap.”

UITJE
Groningen G1 speelt in een poule
met Zutphen, Twente en Zwolle.
Voor de wedstrijden moeten er heel
wat kilometers worden afgelegd.
“Maar dat vinden de spelers hart-
stikke leuk. Voor hen is het echt een
uitje,” weet Rozemarijn die dit sei-

zoen al veel doelpunten zag. “Wij
scoren gemakkelijk, maar de pun-
ten moeten nog komen.”

STABIELE GROEP
Het aantal G-hockeyers is bij Gro-
ningen al jaren steady. “Wij hebben
een heel stabiele groep en iedereen
kent elkaar goed. Sommige spelers
zijn er al vanaf het begin bij. Ook
zijn er leden die inmiddels ergens
anders wonen, maar in het week-
end naar Groningen komen om te
hockeyen. Dat zegt wel iets.”

MUZIEK
Naast eigen trainers en coaches be-
schikt de groep over 14 begeleiders.
“Zij ondersteunen het team in wis-
selende samenstellingen,” legt Ro-
zemarijn uit. “Sommige begeleiders

kennen ons van het familietoernooi
of hebben ons gezien bij een trai-
ning op de zaterdagochtend. Dat is
overigens ook niet te missen. Wij
doen altijd een warming-up op mu-
ziek. Dan weet de hele club: Ah, de
G-hockeyers zijn weer aan het trai-
nen. Dat is voor iedereen hoor-
baar.”

GEZELLIGE START
Rozemarijn hockeyt al meer dan 30
jaar. Deze ervaring komt goed van
pas als trainer en coach van de G-
hockeyers. “Ik ben al 11 jaar bij het
team. Het is een gezellige club men-
sen van allerlei leeftijden en ze gaan
heel mooi met elkaar om. Daar-

naast is het enthousiasme geweldig;
het geeft veel energie. Voor mij is
een zaterdagochtend met deze
groep altijd een gezellige start van
het weekend.”

SPECIAL OLYMPICS
Op dit moment ligt de focus op de
competitie, maar het team kijkt ook
al vooruit naar 2024. Dan staan de
Special Olympics Nationale Spelen
weer op het programma. “Dat is al-
tijd een hoogtepunt. De vorige keer
hebben wij in Enschede met alle
spelers meegedaan. In 2024 gaat
het in Tilburg en Breda nóg groter
worden.”

“Daar zijn we nu al mee bezig.
Naast de gewone trainingen, wor-
den speciale trainingen georgani-
seerd. Zo hebben onlangs  Dames 1
en Heren 1 een clinic gegeven. Ook
trainen we op het pannaveldje en
spelen we onderling oefenwedstrij-
den. Binnenkort gaan we de zaal in.
Dat gaat weer leuk worden.”

Meer informatie over de
G-hockeyers van Groningen 
vind je op www.ghhc.nl 

Dat een deel van het team af-
scheid nam, had vooral een prak-
tische reden. “Wij hadden veel
spelers die ouder waren dan 18
en al jaren bij de club speelden,”
vertelt coördinator Elza Knoop.
“Een aanzienlijk deel van hen ging
extern wonen of vertrok voor een
vervolgopleiding. Zij stopten twee
jaar geleden met hockeyen. Daar-
na nam ook de oudste van het
team afscheid. Met de groep die
overbleef hebben we een soort
doorstart gemaakt.”

GEWELDIG TEAM
De groep telt op dit moment zes
jonge hockeyers. Een van de spe-
lers is de zoon van Elza. “Toen hij
7 jaar was, wilde hij net als zijn
zussen op hockey. Gelukkig kon
dat. In het begin was het natuur-
lijk wel even spannend met al die
grote, oudere spelers.”

“Gelukkig werd hij geweldig opge-
vangen en vond al snel zijn plek.
Hij is nu 12 en heeft het nog
steeds enorm naar zijn zin. Het is
ook een geweldig team. Je mag
zijn wie je bent. Iedereen speelt
naar zijn mogelijkheden en dat
werkt heel stimulerend.”

COMPETITIE 
Hoewel er prima wordt gehoc-
keyd is het team nog net te klein
om wekelijks competitie spelen.
Hiervoor zijn er meer spelers
nodig. Knoop hoopt dat er snel
aanmeldingen volgen. “Er is ruim-
te voor nieuwe aanwas. We zou-
den het heel leuk vinden om
weer een volwaardig team te
hebben. Sommige spelers willen
heel graag aan de competitie
meedoen. Ze zien dat hun broer-
tjes en zusjes doen en willen dat
zelf natuurlijk ook.”

ENTHOUSIASTE TRAINERS
Natuurlijk wordt er wel wekelijks
fanatiek getraind, onder leiding
van een vaste groep enthousiaste
trainers. “Sander Broekhuisen is
er voor de techniek. Hij doet het
al een hele poos,” weet Elza. “En
dan is er ook nog Mieke van Has-
sel, die al ruim '100 jaar' ervaring
heeft. En zo zijn er nog veel meer
vrijwilligers die helpen bij de trai-
ningen. Dankzij hen kunnen we
dit doen.”

AAIBAAR GROEPJE
Daarnaast staat het team ook re-
gelmatig met spelers van Heren 1
en Dames 1 op het trainingsveld.
“Dat doen we ook om bij die seni-
oren bewustzijn te kweken. Zo
beseffen ze dat dit groepje ook
écht onderdeel is van de vereni-
ging. Zij vinden het overigens
ontzettend leuk om training te
geven. En dat is het ook. Wij 
hebben spelers met ontwikke-
lingsproblematiek, maar ze zijn

makkelijk in hun gedrag en heel
open. Het is een heel aaibaar
groepje.”

PROEFLES
Voor G/LG-spelers is het altijd
mogelijk om deel te nemen aan
een proefles. De trainingen 
zijn iedere dinsdagavond tussen
18:00 en 19:00 uur. Meer
informatie vind je op
www.mhcleusden.nl.

LEUSDEN - Niet lang geleden had MHC Leusden een
mooie groep van zo'n 12 enthousiaste G/LG-hockeyers.
Totdat enkele oudere spelers besloten hun stick aan de
haak te hangen. Nu staat er een jonge enthousiaste
groep waarmee de club verder hoopt te groeien, zodat
in de toekomst ook competitiehockey weer moeilijk is.  

Jonge hockeyers maken 'doorstart' bij Leusden

GRONINGEN - GHHC is in Noord-Nederland een van de
weinige clubs die G-hockey aanbiedt. In competitieverband
zelfs de enige. Dat doen ze met veel enthousiasme, plezier
én een grote groep spelers. Want met 26 G-hockeyers zijn
alle posities in het team meer dan dubbel bezet. 

'Ah, de G-hockeyers 
zijn weer aan 
het trainen'

GRONINGEN



NEEM EEN KIJKJE IN ONZE 
GLOEDNIEUWE WEBSHOP OP: 

WWW.ONLINESHOPSDA.COM



H-hockey wordt al jaren gespeeld
bij De Tubanten. “Ik denk zelfs
meer dan 20 jaar,” zegt Klaas
Zwiep, voorzitter van de omniver-
eniging. “Er is dus een lange histo-
rie en in het verleden zijn er heel
wat mooie successen behaald.
Totdat de coronaperiode aanbrak
en vooral door de nasleep ervan.
Toen hebben we het wel even las-
tig gehad.”

Dit leidde tot een behoorlijke te-
rugloop van spelers. “Daardoor
heeft onze H-ploeg een jaar geen
competitiewedstrijden kunnen
hockeyen. Gelukkig zit de vaart er
nu weer goed in en spelen we ook
dit seizoen met een mooi H-team
in de competitie. Daar zijn we heel
blij mee.”

HILARISCH
Een leuk feit is trouwens dat de H-
hockeyers van De Tubanten twee
keer per jaar een oefenwedstrijd
spelen tegen Heren 1 van EHV.
“Uiteraard in rolstoelen. Dat is al-
tijd geweldig en vooral hilarisch
om te zien,” lacht de voorzitter.
“Met ballen die alle hoeken invlie-
gen, stoelen die de verkeerde kant
oprijden en heel veel missers.”  

“Hierdoor wordt bijvoorbeeld dui-
delijk hoeveel handelingen je als
rolstoelhockeyer tegelijk moet ver-
richten. Dit zorgt ook voor meer
waardering en het besef dat het
niet voor iedereen vanzelfspre-
kend is om te lopen of te rennen.
Toch draait het vooral om het we-
derzijdse plezier. Dat is het be-
langrijkst. Daarnaast houden wij
op deze manier ook binding met
het reguliere hockey.”

E-HOCKEY
Sinds twee seizoenen heeft ook
het E-hockey onderdak gevonden
bij De Tubanten. Dit betreft de
teams van Tukkers United. Zij
speelden eerder onder de vlag
van Revalidatiecentrum 't Roes-
singh, maar sloten zich in 2020
aan bij De Tubanten. 

“Dat is voor beide partijen goed
geweest,” benadrukt de voorzitter.
“Voor ons was het een heel mooie
uitbreiding van het sportaanbod.
En voor hen was het de beste op-
lossing om het E-hockey in En-
schede te laten voortbestaan.
Daarin hebben wij elkaar op een
goede manier gevonden.” 

COMPETITIEDAG
Onder de naam T.E. Tukkers 
United spelen 2 E-teams in de
competitie. Op 30 september 
organiseerde de club de eerste
competitiedag van het seizoen
2023/2024. In Sporthal het Diek-
man speelden teams van 5 ver-
schillende E-hockeyverenigingen
hun wedstrijden.  

Bij de organisatie zo'n dag komt
heel wat kijken, weet Zwiep. “Dat
begint met de zaal, maar daar-
naast heb je ook boarding nodig,
allerlei faciliteiten, EHBO, catering
en heel veel vrijwilligers. Maar
het is geweldig verlopen. Mede
dankzij de sponsering van Lewis

Seating Systems uit Oldenzaal.
Ook was er een professioneel
team van Commandeur Revalida-
tie Techniek uit Zwaagdijk aan-
wezig om eventuele problemen
met de elektrische rolstoelen te
verhelpen.”

SPECTACULAIR
Naast de prima organisatie pres-
teerde Tukkers United ook in het
veld uitstekend. E1 wist zelfs alle
wedstrijden te winnen. “Een
prachtig resultaat, maar buiten
dat was het de hele dag genieten.
Het is ongelooflijk wat sommige
spelers kunnen. En dan die snel-
heid: dat E-hockey is écht Formu-
le-1. Heel spectaculair om te zien

en te ervaren. Het is ook een
sport in opkomst. Mooi dat deze
tak van hockey in Enschede nu
weer extra op de kaart is gezet.”

VEEL MOGELIJK
Voorzitter Zwiep is blij met zowel
het E- als het H-hockey binnen de
vereniging. “Maar dit geldt voor
alle sporten die wij aanbieden. Wij
richten ons met name op minder-
validen, maar ook sportgehandi-
capten zijn van harte welkom.
Daarbij maakt het niet uit of je nu
voor je ontspanning wilt sporten
of op wedstrijdniveau. Er is heel
veel mogelijk. Daar zijn wij ook
voor en daar zetten we ons al
meer dan 60 jaar voor in.”
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ENSCHEDE - De Tubanten is in Nederland een van de
grootste verenigingen waar sporters met een lichame-
lijke beperking terechtkunnen. De Enschedese club
biedt al meer dan 60 jaar allerlei sporten aan die zowel
recreatief als competitief kunnen worden beoefend.
Van badminton tot zwemmen en van boccia tot water-
basketbal. En natuurlijk ook E- en H-hockey. 

De leden van De Tubanten
komen niet alleen uit Enschede,
maar uit de wijde omtrek en
zelfs ver daarbuiten. De vereni-
ging heeft dus een belangrijke
regionale functie in Oost-Neder-
land. “Voor meerdere sporten
zijn wij in onze regio de enige
aanbieder. Dat is al jaren zo,
maar eigenlijk zou dat natuurlijk
niet moeten,” zegt Zwiep. 

“Als je een valide sporter bent,
kun je overal terecht en is het
aanbod enorm. Heb je een be-
perking, dan is de keuze veel
kleiner. Daarnaast moet je er
meer moeite voor doen en vaak
verder reizen. Dat is helaas niet
voor iedereen mogelijk. Het ge-
volg is dan dat mensen niet
gaan sporten, terwijl ze dat wel
graag willen.”

“Eigenlijk zou het zo moeten 
zijn dat alle sportverenigingen

mogelijkheden bieden voor
sporters met een beperking. Of
dat bepaalde takken van sport
bij een reguliere vereniging
wordt ondergebracht. Zodat ie-
dereen de mogelijkheid heeft
om in de eigen omgeving te

sporten. Natuurlijk zijn er soms
praktische bezwaren en niet al-
tijd zijn de faciliteiten aanwezig.
Maar het is ook een manier van
denken. Vaak is er door samen-
werking meer mogelijk dan je
zou verwachten.”

'Alle verenigingen moeten

mogelijkheden bieden'

De Tubanten

'Dat E-hockey is 

ongelooflijk: het 

is echt Formule-1'





Nederland is een rijk land. Toch
groeit 1 op de 11 kinderen op in
een gezin dat rond moet komen
van een minimum inkomen. In ie-
dere schoolklas zijn er gemiddeld
2 à 3 kinderen afkomstig uit een
gezin met geldzorgen. En dat 
worden er steeds meer. Deze 
kinderen kunnen niet op hockey,
streetdance, judo, zwemles of 
muziekles. Kinderen die voorheen

wekelijks naar de sportclub gin-
gen, staan nu aan de zijlijn. En dat
is jammer. Want sporten en spelen
doe je niet alleen, dat doe je
samen. Elk kind verdient het om
mee te doen. 

JEUGDFONDS
Het Jeugdfonds Sport & Cultuur
maakt het mogelijk dat kinderen en
jongeren van 4 tot en met 17 jaar

uit gezinnen met weinig geld, toch
kunnen sporten en lid kunnen wor-
den van een sportclub. Het fonds
betaalt de contributie (of een deel
daarvan) aan de sportvereniging.
Want meedoen is meer kansen. 

HOE WERKT HET?
Ouders kunnen zelf geen aanvraag
doen. Dit verloopt via een interme-
diair. Bijvoorbeeld een leerkracht
op school, een buurtsportcoach,
sociaal wijkteam of een schuld-
hulpverlener. Hij of zij doet voor
jou een aanvraag. 

Meestal hoor je binnen drie weken
of de aanvraag is goedgekeurd. Je
kunt je kind dan aanmelden bij de
sportclub, muziek- of dansschool
of andere creatieve cursus waar je
kind op les wil. De contributie of
het lesgeld wordt direct betaald
aan de sportclub of lesgever. Je
ontvangt eventueel ook een waar-
debon voor attributen die ingele-
verd kan worden bij een winkel in
de buurt. 

66.000 KINDEREN
Dankzij het Jeugdfonds Sport &
Cultuur hebben kinderen uit meer
dan 230 gemeenten de mogelijk-
heid lid te worden van een sport-
club. Veel gemeenten hebben zich
met een lokaal fonds aangesloten
bij het Jeugdfonds Sport & Cultuur.
Daardoor zijn in 2022 meer dan
66.000 kinderen en jongeren lid
geworden van een sportclub.  

INFORMATIE? 
Wil je meer weten over het Jeugd-
fonds Sport & Cultuur? Op de web-
site jeugdfondssportencultuur.nl
vind je alle informatie over onder-
steuning. Ook kun je zoeken nar
een fonds of club bij jou in de
buurt en de contactgegevens van
de coördinatoren. 
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Heb je een beperking en wil je
graag sporten of bewegen? Uniek
Sporten helpt je bij het zoeken
naar een sportaanbieder bij jou in
de buurt. 

VRAAG EN AANBOD
Uniek sporten is een online sport-
community voor aangepast spor-
ten die vraag en aanbod van ge-
handicaptensport in kaart brengt.
Mensen met een lichamelijke of
geestelijke beperking kunnen via
Uniek Sporten geholpen worden
een geschikte sport te vinden in de
eigen regio. Ook verenigingen die
aangepast sporten willen aanbie-
den, kunnen er terecht.

WEBSITE
Ben je op zoek naar een leuke
sport? Kijk dan op de website
unieksporten.nl. Op de site kun je
gericht zoeken naar het aangepast
sport- en beweegaanbod in jouw
omgeving of regio. Ook vind je een
overzicht van alle verenigingen die
sporten aanbieden voor sporters
met beperking. Hieronder vallen
ook sporters met een visuele of
auditieve beperking.

Daarnaast kun je bij Uniek Spor-
ten ook terecht voor informatie
over sportaccommodaties, het
vinden van een sportmaatje, tips
over vervoer, financiële middelen
en informatie over lifestyle en ge-
zondheid. 

SAMENWERKING
Bij Uniek Sporten wordt er ge-
werkt vanuit regionale samenwer-
kingsverbanden die het sportaan-

bod voor mensen met een beper-
king bevorderen. Vanuit deze ver-
banden worden sportaanbieders
ondersteund die gehandicapten-
sport willen aanbieden. Ook wor-
den mensen met een beperking
geholpen bij het vinden van de
juiste sport. 

Op die manier worden sporters en
sportaanbieders met elkaar in
contact gebracht. Dit gebeurt via

contactpersonen in de eigen
regio. Zij helpen je graag verder
en een antwoord is dus nooit 
ver weg. 

INFORMATIE
Uniek Sporten is een initiatief 
van Fonds Gehandicaptensport.
Meer informatie vind je op
www.unieksporten.nl. 

Sporten is supergezond en goed voor de ontwikkeling van een kind. Ieder kind moet
dan ook de mogelijkheid hebben om te sporten. Toch is dat niet voor ieder gezin haal-
baar, bijvoorbeeld door geldzorgen. Het Jeugdfonds Sport & Cultuur kan dan helpen. 

Jeugdfonds Sport & Cultuur 

Alle kinderen mogen sporten!

Sporten en bewegen is niet
alleen gezond, maar ook
erg leuk om te doen! Het is
goed voor je conditie, je
wordt er fit en vrolijk van
én tijdens het sporten kun
je sociale contacten
opdoen. Een beperking
hoeft daarbij geen belem-
mering te zijn. Want ieder-
een kan sporten én voor
iedereen is er een sport. 

Een beperking hoeft geen belemmering te zijn

UNIEK SPORTEN
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In juni 2023 werd op MHC Weesp het hockeyveld van de 
toekomst in gebruik genomen. Het eerste FIH-gecertificeerde
hockeyveld ter wereld waarbij water geen rol meer speelt. Een
revolutionaire stap naar duurzaamheid en verdere globalise-
ring van de hockeysport. En een absolute wereldprimeur. 

Een duurzaam 
tophockeyveld
zonder water 

Het bijzondere van het veld is dat
het alle eigenschappen heeft van
een waterveld. Toch verbruikt het
geen water en zelfs sproeien
hoeft niet meer. Dit is mogelijk
door een unieke samenstelling
kunstgrasvezels die met nieuwe
technologie zijn 'doorgelust'.
Hierdoor is de bal- en spelsnel-
heid gelijkwaardig aan een water-
veld en is de kwaliteit van het
hockey gewaarborgd. 

ONTWIKKELING
Het nieuwe Pure EP-veld is een
vinding van CSC Sport-Green-
Fields. Een onderdeel van TenCa-
te, wereldwijd leverancier en in-
novator van kunstgras voor sport.
De ontwikkeling van het veld
heeft ruim vier jaar in beslag ge-
nomen. 

“In die periode hebben we het
veld uitgebreid getest en veel
data verzameld,” zegt Matthijs
Verhoef, salesmanager Hockey
van CSC Sport. “Daarnaast heb-
ben we heel goed geluisterd naar
het oordeel van spelers die heb-
ben deelgenomen aan onze trials.
Al deze ervaringen zie je nu terug
in ons nieuwe Pure EP-veld.”

DUURZAAM
Het waterloze veld betekent een
enorme stap vooruit op het ge-
bied van duurzaamheid. “Zeker
als het gaat om waterbesparing,”
weet Matthijs. “Een waterveld ver-
bruikt jaarlijks rond de 3 miljoen
liter water. En als je weet dat er
in Nederland meer dan 400 wa-
tervelden liggen, gaat het om
enorme hoeveelheden water.

Daarnaast biedt dit veld vooral
ook een oplossing voor landen
waar water schaars is. Voor 
de wereldwijde ontwikkeling 
van hockey is dat van groot 
belang.”

FIH
Het duurzaamheidsaspect sluit
naadloos aan op de nieuwe richt-
lijnen van wereldhockeybond FIH.
Zoals bekend wordt op de Olym-
pische Spelen in 2024 voor het
laatst op een waterveld gehoc-
keyd. Ook certificeert de FIH
vanaf 2030 geen nieuwe water-
velden meer. NOC*NSF en de
KNHB uiteraard ook niet. Van-
daar dat zij de ontwikkelingen
rond het Pure EP-veld nauwlet-
tend volgen.

NORMERING
Dit geldt ook voor de uitkomsten
van het monitoringsprogramma
dat aan het veld is gekoppeld. “Dit
doen we bijvoorbeeld op Weesp
waar in verschillende jaargetijden
tests worden uitgevoerd,” legt Mat-
thijs uit. “Daarnaast worden alle
opgeleverde velden in het eerste
jaar door ons meerdere keren ge-
keurd. Deze ervaringen zijn ook
van belang voor NOC*NSF en de
KNHB bij de normering van droog-
velden.”

POSITIEF
In de afgelopen maanden hebben
veel clubs, teams, bonden en ge-
meenten een bezoek gebracht
aan het veld in Weesp. Onder
hen ook Floris Jan Bovelander, die
met De Batavieren een wedstrijd

op Pure EP-veld speelde. “Dat be-
viel goed. Dit veld kan zich, zeker
wat betreft snelheid, meten met
een waterveld,” zo was de me-
ning van de oud-international. 

Hij is overigens niet de enige. “De
reacties zijn enorm positief. Veel
mensen zijn écht verrast,” zegt
Matthijs. “Daarnaast is er veel in-
teresse en inmiddels zijn we ook
op andere locaties bezig met de
aanleg van Pure EP-velden. Zoals
in Hoofddorp en op Mierlo. Daar
zal het niet bij blijven, want dit
concept wordt wereldwijd uitge-
rold. Op die manier wordt duur-
zaam hockey voor iedereen be-
reikbaar.”

Kijk voor meer informatie op
www.cscsport.nl.

Hans Nijland en de oprichters van
ClubZeker delen veel dezelfde op-
vattingen. Een nuchtere manier
van zaken doen, doen wat je be-
looft en staan voor de kwaliteit
van het aanbod zijn een paar ge-
meenschappelijke kwaliteiten. 

SUÁREZ
Nijland geeft jaarlijks veel lezingen
bij amateursportverenigingen, en
kan levendig vertellen over zijn
tijd bij FC Groningen. Daarbij blijft
niet onvermeld het binnenhalen
van Luis Suárez, de parel uit Uru-
guay. De carrière van Suárez is
bekend: FC Groningen, Ajax, Bar-
celona, Atletico Madrid, met als
eindstation een mooie club in
Zuid-Amerika. Hans Nijland stond
aan de wieg van die carrière. 

BREEDTESPORT
Nijland heeft niet alleen een visie
op de topsport, maar zeer zeker
ook op de amateur- en breedte-
sport en hij deelt die graag. Daar-
in past ook een andere manier
om naar verzekeringen te kijken.
De breedtesport is toch een beet-
je een bijzondere eend in de bijt
van kleine en middelgrote bedrij-
ven. Denk alleen maar aan vrijwil-
ligers in het bestuur en de talloze
vrijwilligers die zich elke week
weer inspannen om sporten op
een veilige en fijne manier moge-
lijk te maken. 

LEZINGEN
Naast zijn optredens als spreker
is Hans Nijland ook voorzitter van
voetbalvereniging HSC te Sappe-

meer. Hans Nijland is ook bij
ClubZeker te boeken voor een le-
zing. Klanten van ClubZeker krij-
gen op de kosten van de lezing
15 procent korting. Stuur een
mail naar info@clubzeker.nl, en
Hans Nijland neemt contact met
u op voor tijd, plaats en kosten. 

CLUBZEKER
ClubZeker verzekert sportvereni-
gingen zeer compleet, tegen een
concurrerende premie, en met
respect voor de vrijwilligerscul-

tuur, die een grote bijdrage levert
aan een beperkte schadelast. Met
meer dan 500 verenigingen aan
boord, gecombineerd met een
jaarlijkse groei van tientalen
sportverenigingen, is ClubZeker
de enige verzekeringsspecialist
voor sportverenigingen in Neder-
land.

INFORMATIE
ClubZeker is in 2016 gestart met
het doel om een degelijk en be-
taalbaar verzekeringspakket

samen te stellen voor elke sport-
vereniging in Nederland. Een pas-
klaar verzekeringsproduct met
normale premies die structureel
zo'n 30% lager liggen dan de pre-
mies van grote verzekeraars. De
voorwaarden van ClubZeker zijn
de meest uitgebreide in de markt. 

ClubZeker is geen onderdeel 
van een ander verzekeringsbe-
drijf en is geheel zelfstandig. 
Kijk voor meer informatie op
www.clubzeker.nl.

Hans Nijland was 23 jaar lang algemeen directeur van
FC Groningen. Per 1 september 2023 is hij ambassadeur
van ClubZeker. De enige verzekeringsspecialist voor 
sportverenigingen in Nederland. 

Hans Nijland is 
ambassadeur 
van ClubZeker 



Bijles of huiswerkbegeleiding nodig?
Wij helpen je met jouw schoolwerk

Bij ons krijg je les op een persoonlijke manier, waardoor jij je goede en minder goede kanten
van je leren gaat inzien en jezelf daarin kunt ontwikkelen. Je zelfvertrouwen groeit, je vindt

school daardoor minder ‘stom’ en houdt meer tijd over voor de dingen die je echt leuk vindt.
Bijles of huiswerkbegeleiding nodig? Kies BrainBoost!

Onze insteek, wij helpen bij Leren leren, zijn er om extra ondersteuning
te bieden als je op school tegen problemen aanloopt.

info@brainboost.nl    |    www.brainboost.nl




